
MISKOLC MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZATÁNAK
KÖZGY ŐLÉSE

II-441.158-2/2017.

J E G Y Z İ K Ö N Y V

Készült: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyőlésének 2017. március 16. napján 
7 óra 00 perces kezdettel, a Polgármesteri Hivatal Közgyőlési Termében tartott ülésérıl.

Jelen vannak:  Dr. Kriza Ákos polgármester, Bartha György, Barta Gábor, Deák-Bárdos Mihály, 
Eperjesi Erika, Fodor Zoltán, Földesi Norbert, Gazdusné Pankucsi Katalin, Glatz Katalin, Hollósy 
Endre András, Hubay György,  Jakab Péter, Katona Ferenc, Dr. Kovács László, Kovácsné Budai 
Mária, Molnár Péter, Dr. Nánási-Kocsis Norbert, Dr. Nehéz Károly, Novák Józsefné, Révész Péter, 
Dr.  Simon Gábor,  Soós Attila, Szécsényi  Marianna, Dr.  Tompa Sándor képviselık és Dr. Kiss 
János alpolgármester 

Késıbb érkezett: Badány Lajos, Pakusza Zoltán és Szilágyi Szabolcs képviselık

Távol maradt:  Nagy-Korsa Judit képviselı

Tanácskozási joggal jelen van: Pfliegler Péter alpolgármester

Meghívottak: a  Polgármesteri  Hivatal  kabinet-  és  osztályvezetıi,  a  Miskolc  Holding  Zrt.  és 
tagvállalatainak képviselıi, a miskolci nemzetiségi önkormányzatok elnökei a mellékelt jelenléti ív 
szerint.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Köszönti  az  ülésen  megjelent  vendégeket,  a  nemzetiségi 
önkormányzatok elnökeit, valamint képviselıtársait. 
Bejelenti,  hogy  a  Testület  29  tagja  közül  a  jelenléti  ív  alapján  25 fı  van  jelen,  az  ülés 
határozatképes, amelyet megnyit. 
Köszönetét  fejezi  ki  azoknak  a  miskolciaknak,  akik  az  elızı  napon  kint  voltak  az  1848-as 
szabadságharc ünnepén. Rendkívül felemelı és impozáns volt az ünnepség. Sajnálja, hogy néhány 
politikai formáció nem volt jelen, a JOBBIK és a DK. Kár, hogy nem ünnepelhetett együtt a város, 
mert  olyan mősort adtak elı a miskolci diákok,  zenészek, táncosok, a nemzeti színházuk tagjai, 
amely a miskolciak számára a legszebb volt. A tömegben szétnézve látta, hogy több szülı dörzsölt 
ki könnycseppet a szeme sarkából.  Köszöni Direktor Úrnak azt a szervezést,  amelyet  az elmúlt 
hetekben végzett. 
Körülbelül egy hónappal korábban tájékoztatta a Közgyőlést arról, hogy Miskolc gazdasági erejét 
tekintve  a megyei  jogú városok élmezınyébe került  és azokat a mutatókat, amelyeket  korábban 
bemutatott, azóta csak javítani tudta.  A legutóbb napvilágra került munkanélküliségi adatok azt 
mutatják,  hogy  a  rendszerváltás  óta  nem  volt  ilyen  alacsony,  5,1  százalék  Miskolcon  a 
munkanélküliek  aránya.  Az  elmúlt  években  több,  mint 6200  miskolci  munkanélküli  tudott 
munkához jutni, ezáltal ugyanennyi család megélhetése lett egyszerőbb és boldogabb. Oda jutottak, 
hogy  a  munkanélküliség  nem a  frontproblémája  Miskolcnak.  Ha  megkérdezik  a  miskolciakat, 
döntıen  nem  arról  beszélnek,  hogy  munkahelyeket  kell  teremteni,  most  már  a  magasabb 
munkabérek,  illetve  az  olyan  szakképzett  munkahelyek  teremtése  szükséges,  ahol  magasabb 
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minıségő és szolgáltatásértékő munkát lehet végezni. Azért, mert ezt világosan látják ık is és a 
Kormány is, elindult egy képzési program, amely a foglalkoztatási paktumhoz kapcsolódik. Ez a 
paktum döntıen azzal foglalkozik, hogy toborozza azt a munkaerıt, amelyet képezni kell és állami 
pénzbıl elvégzik a képzéseket, természetesen a munkaerıpiac igényei szerint. Erre 3 milliárd forint 
van  elkülönítve,  a  város  végzi  a  toborzást  és  a  kiválasztást,  a  Munkaügyi  Hivatal,  amely  a 
Kormányhivatal  része,  szervezi  a képzéseket.  Ez olyan  rétegeket  is  el  kell  érjen,  akik  tartósan 
munkanélküliek voltak, például a  GYES-en, GYED-en lévık foglalkoztatásba való visszatérését, 
valamint a 25 év alatti fiatalok képzését. Ha ezt véghez viszik, akkor jön egy másik nagy feladat. 
Egyre kevesebb a gyermek, egyre kevesebben jelentkeznek a szakképzésbe. Úgy fogják átalakítani 
a szakképzés rendszerét, hogy 10-15 év múlva is azt tudják mondani, hogy Miskolcnak pezsgı 
gazdasági  élete  van,  megfelelı  számú  szakképzett  fiatal  van,  akik  a  nagy  cégek,  gazdasági 
társaságok,  illetve  a  kis-  és  középvállalkozások  rendelkezésére  állnak.  Van  feladat  bıven, 
dolgoznak is eleget. Szerencsére a gyümölcsei is jönnek a munkának.
A mai  napirend elfogadásával  folytatják  munkájukat.  Az  SZMSZ 20.  §  (5)  bekezdése alapján 
javasolja,  hogy  a Közgyőlés  a  sürgısségi  napirendek  napirendre  tőzésérıl  döntsön.  Kéri  a 
képviselıket, hogy kapcsolják be szavazógépeiket.

1.   sürgısségi   elıterjesztés:   Javaslat  kulturális  gazdasági  társaságok  közszolgáltatási 
szerzıdéseinek megújítására

A Közgyőlés 20 igen, 1 nem szavazattal, 7 tartózkodás 
mellett a sürgısségi indítványt a nyílt     ülés     napirendjére   
felvette.

2  .   sürgısségi   elıterjesztés:   Javaslat az önkormányzati  ASP rendszerhez történı csatlakozás 
céljából  a  támogatási  kérelem  benyújtására,  valamint  a 
kapcsolódó döntések és felhatalmazások meghozatalára

A Közgyőlés 20 igen, 6 nem szavazattal, 2 tartózkodás 
mellett a sürgısségi indítványt a nyílt     ülés     napirendjére   
felvette.

Dr. Kriza Ákos polgármester:  A tárgyalási sorrend megállapításához az SZMSZ 20. szakasz (1) 
bekezdése alapján elsı javaslata, hogy összevontan vitassák meg az Önkormányzat költségvetésével 
és  vagyongazdálkodásával kapcsolatos  elıterjesztéseket,  azaz  a  meghívó  szerinti  1.,  2.,  és 3., 
napirendeket.
Kéri, szavazzanak a javaslatról.

A Közgyőlés 18 igen, 10 nem szavazattal, 0 tartózkodás 
mellett a javaslatot elfogadta.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Második  javaslata,  hogy  szintén  összevontan,  nyílt  ülésen 
tárgyalják  Miskolc  város  humán  és fejlesztési  feladataival  kapcsolatos elıterjesztéseket,  azaz a 
meghívó szerinti 4., és a sürgısségi 1. és 2. napirendeket, majd ezt követıen zárt ülésre kerüljön sor.
Kéri, szavazzanak a javaslatról.

A Közgyőlés 17 igen, 10 nem szavazattal, 0 tartózkodás 
mellett a javaslatot elfogadta.

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Elmondja, hogy a március 15-i  ünnepen  az állami kitüntetettek 
sorát miskolciak is gazdagították. A Magyar Érdemrend Lovagkereszt polgári tagozat kitüntetésben 
részesült  Dr. Lovász Emese  régész, a Magyar Régész  Szövetség alapító tagja.  A Magyar Arany 
Érdemkereszt polgári tagozat kitüntetésben részesült Dr. Simkó Csaba, az Erzsébet Hospice Otthon 
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és Alapítvány osztályvezetı fıorvosa és Dr. Bajáky Gábor ügyvéd, a miskolci Lions Klub alapítója 
és volt elnöke, Drozsnyik István képzımővész, aki Miskolc Város díjazottja is. A Nemzeti  Ünnep 
alkalmával a kimagasló szintő munkáért Magyar Ezüst Érdemkereszt polgári tagozat kitüntetésben 
részesült  Lukács  Ádám  táncmővész,  a  Miskolci  Balett  alapítótagja  és  magántáncosa. 
Valamennyiüknek gratulál. Örül, hogy Miskolcnak jó hírét vitték az országban. 
Kéri, hogy szavazzanak a napirend elfogadásáról, figyelemmel a napirendre tőzött elıterjesztésekre, 
valamint a tárgyalási sorrend megállapításáról hozott döntésekre. 

A Közgyőlés  18 igen  8 nem szavazattal  2  tartózkodás 
mellett  az  ülés  napirendjét –  a  napirendre  felvett 
sürgısségi  elıterjesztésekre,  valamint  az  elfogadott 
tárgyalási  sorrendre  figyelemmel  –  a  meghívóban 
foglaltak szerint állapította meg.

(Az elıterjesztések a jegyzıkönyvhöz mellékelve.)

NYÍLT ÜLÉS:

1. Javaslat  az Önkormányzat 2016. évi költségvetésérıl  szóló 2/2016.(II.15.) önkormányzati 
rendelet módosítására (IV. negyedéves elıirányzat módosítás)
Elıterjesztı: Dr. Kriza Ákos polgármester

2. Javaslat a Miskolci Regionális Hulladékgazdálkodási Önkormányzati Társulás Társulási 
Megállapodásának jóváhagyására és az ehhez kapcsolódó döntések meghozatalára 

Elıterjesztı: Dr. Kriza Ákos polgármester

3. Javaslat a Miskolc 32818/2 helyrajzi számú ingatlan vagyonkezelıi  jogának megszerzése 
iránti igény bejelentésére a Magyar Nemzeti Vagyonkezelı Zrt. felé

Elıterjesztı: Dr. Kriza Ákos polgármester

4. Javaslat a Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata által fenntartott óvodákba történı 
beiratkozásról szóló közlemény megtételére

Elıterjesztı: Dr. Kriza Ákos polgármester

ZÁRT   ÜLÉS:  

5. Javaslat a Miskolci Operafesztivál Kulturális Szolgáltató Nonprofit Kft. felügyel ıbizottsági 
tagjainak megválasztására

Elıterjesztı: Dr. Kriza Ákos polgármester

6. Javaslat fellebbezés elbírálására egyedi szociális hatósági ügyben
Elıterjesztı: Dr. Kriza Ákos polgármester

SÜRGİSSÉGRE FELVETT NAPIRENDEK – NYÍLT ÜLÉSRE:

1. Javaslat kulturális gazdasági társaságok közszolgáltatási szerzıdéseinek megújítására

2. Javaslat  az  önkormányzati  ASP rendszerhez  történı  csatlakozás  céljából  a  támogatási 
kérelem benyújtására, valamint a kapcsolódó döntések és felhatalmazások meghozatalára
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Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az  elfogadott  tárgyalási  sorrend  szerint  az  Önkormányzat 
költségvetésével  és  vagyongazdálkodásával  kapcsolatos  elıterjesztések  tárgyalásával  kezdik 
munkájukat.

1.  napirend: Javaslat  az  Önkormányzat  2016.  évi  költségvetésérıl  szóló  2/2016.(II.15.) 
önkormányzati rendelet módosítására (IV. negyedéves elıirányzat módosítás)

2. napirend: Javaslat  a Miskolci  Regionális Hulladékgazdálkodási Önkormányzati  Társulás 
Társulási  Megállapodásának  jóváhagyására  és  az  ehhez  kapcsolódó  döntések 
meghozatalára

3  .  napirend:   Javaslat  a  Miskolc  32818/2  helyrajzi  számú  ingatlan vagyonkezelıi  jogának 
megszerzése iránti igény bejelentésére a Magyar Nemzeti Vagyonkezelı Zrt. felé

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri az elıterjesztéseket véleményezı bizottságok álláspontjának 
ismertetését.

Bizottsági vélemények:
• Jogi és Ügyrendi Bizottság: A meghívó szerinti 1. napirenddel kapcsolatos elıterjesztést 

tárgyalták, amelyet többségében támogattak. 
• Városgazdálkodási  és  -üzemeltetési  Bizottság:  A  meghívó  szerinti  1.  napirenddel 

kapcsolatos anyagot többségében támogatták, a 2. és 3. napirendhez tartozó elıterjesztéseket 
egyhangúan támogatták.

• Pénzügyi Bizottság:  Az 1. napirendhez kapcsolódó anyagot  többségében támogatták, a 3. 
napirendhez kapcsolódó elıterjesztést egyhangúan támogatták. 

• Köznevelési,  Kulturális,  Turisztikai,  Ifjúsági  és  Sport  Bizottság:  A költségvetéssel 
kapcsolatos  rendeletet  többségében,  a  vagyonkezelıi  joggal  kapcsolatos  elıterjesztést 
egyhangúan támogatták.

• Egészségügyi  és  Szociális  Bizottság:  A költségvetéssel  kapcsolatos  rendeletmódosítást 
tárgyalták és többségében támogatták.

• Rendészeti Bizottság: A költségvetéssel kapcsolatos elıterjesztést tárgyalták és egyhangúan 
támogatták.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: A napirend  felett  megnyitja a  vitát.  Hozzászólásra jelentkezı 
képviselıknek adja meg a szót.

A vitában hozzászólók:

Soós Attila:  Az elmúlt hetekben vezetı beszédtéma volt a  városban, miskolci családok körében, 
hogy  2017-ben átlagos, 20 százalékos  béremelés valósult meg a városi dolgozók körében.  Ezt a 
2017-es költségvetést nevezték a  béremelések költségvetésének.  Azt, hogy idáig eljuthattak, egy 
2016-os költségvetés alapozta meg, amelyet úgy aposztrofálhatnak, hogy a stabilitás költségvetése 
volt. Ez a 2016-os költségvetés, amelynek IV. negyedéves, tehát utolsó korrekcióját tárgyalják, egy 
olyan  költségvetést  eredményezett,  amelyre  büszkén  mondhatják,  hogy  olyan  fejlesztéseket, 
terveket, ambiciózus elgondolásokat tartalmaz Miskolc jövıje szempontjából, amely az itt  élık, 
dolgozók nem csak elkövetkezendı éveit, hanem a következı generációk életét is meghatározza 
Miskolcon.  Gondoljanak  arra,  hogy  elkezdıdött  annak  a  35  milliárdos  településfejlesztési 
csomagnak a megtervezése és elköltése,  amelybıl  idén  szándékaik  szerint  elkezdik  az  elsı  28 
milliárd forint elköltését  és olyan nagy jelentıségő  elképzelések valósulhatnak meg és tervezésük 
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kezdıdött meg, mint a sokáig elhanyagolt Történelmi Avas turisztikai fejlesztése, a Herman Ottó 
Múzeum, a Diósgyıri Városközpont, Miskolc-Tapolca folytatása.  A Történelmi Avashoz szorosan 
hozzátartozik  a Történelmi  Belváros megújítása is.  A várost  vezetı  koalíció  tagjaként  büszkék 
lehetnek  arra,  hogy  a  város  2016-ban  is  az  itt  élık  és  dolgozók  áldozatos  munkájának 
eredményeként képes volt arra, hogy bevételeit, erejét olyan mértékben gyarapítsa, amely ezeket az 
ambiciózus terveket lehetıvé tette.  Lehetıség volt arra, hogy ha a tartalékokhoz is hozzányúlnak, 
akkor a tervezetthez képest is  további 700 millió forintot  tudjanak városi mőködésre, fejlesztésre 
költeni. Történik ez úgy, hogy az adómértékek lényegében változatlanok 2010 óta, nem tartalmaz 
hitelfelvételt  a 2016-os költségvetés,  újabb munkahelyek teremtıdtek a városban,  a város saját 
bevételei  milliárdos  nagyságrendben  gyarapodnak.  Ez igaz  akár  az  iparőzési  adó  bevételekre, 
köszönet  ezért  mindazon  gazdasági  társaságoknak  és  vállalkozásoknak,  akik  tartósan  bizalmat 
szavaznak a városnak.  Turisták egyre nagyobb számban keresik fel  ezt a várost és érdeklıdnek 
iránta. Méltán mondhatják, hogy a város felkerült nem csak országosan, hanem nemzetközileg is 
arra  a  turisztikai  látogatottsági  térképre,  amelyre mindannyian  egyöntetően  vágytak  az  elmúlt 
években.  Továbbra is biztosítani  tudják azokat a juttatásokat, kedvezményeket a miskolciaknak, 
akik ezt megérdemlik, munkájukkal hozzájárultak ahhoz, hogy a 2016-os költségvetés ilyen legyen. 
Ebbıl szükséges kiemelni a Salkaházi Programot, amelynek a költségvetése továbbra is változatlan, 
sıt, a programja egyre inkább gazdagodik. Továbbra is az a véleményük errıl a programról, hogy 
azok az emberek, akik felépítették a várost, teljeskörően megérdemlik a juttatást. Továbbra is az a 
véleményük,  hogy  Jakab  Péter  képviselıtársuk  megnyilvánulásaival,  kijelentéseivel  igenis 
megsértette a miskolci  nyugdíjasokat, ezért  az ı  beszéde alatt,  szolidaritást vállalva a miskolci 
nyugdíjasokkal, továbbra is kivonulnak a közgyőlési terembıl.

Dr. Kovács László: A 2016-os költségvetésrıl már több ízben tárgyaltak, a jelenlegi anyagról kíván 
szólni. Arról szeretne szólni, hogy hogyan alapozta meg a 2016-os költségvetés a 2017-est, mik 
voltak  azok,  amik  ebben  megjelentek,  illetve  arról, hogy  mi  a  véleménye  a  FIDESZ-KDNP 
Frakciónak a  következı idıszak egészségügyi fejlesztéseirıl. Az, hogy a 2017. évi költségvetés, 
ahogyan az elızı  közgyőlésen fogalmaztak,  a béremelés költségvetése lehetett  Miskolcon – és 
bíznak abban,  hogy a több mint  6000 munkavállaló többsége elégedetten bontotta ki  a  fizetési 
borítékot,  vagy  nézte  meg  a  bankszámláját  –  ahhoz a fegyelmezett,  2010  óta  folyamatosan 
megmutatkozó, feszített és szigorú költségvetési évekre volt szükség, amelybe illeszkedik a 2016. 
évi költségvetés is. Büszkék arra, hogy nem kellett hitelt felvenni, valamint arra is, hogy 2016-ban a 
városban kiemelkedı  fejlesztések  indultak  el  és  reményeik  szerint  a  következı  években  is 
folytatódnak,  még 2020 után is.  Ezen belül a turizmus, a zöld város kialakítási területén is és az 
iparterület fejlesztés terén is komoly fejlesztések indultak el. Az elmúlt közgyőlésen is beszéltek 
arról,  hogy az egészségügyi  fejlesztéseket a FIDESZ-KDNP Frakció támogatja és jelenleg arról 
számolhat be a  jelenlévıknek,  a város közvéleményének is, hogy  a Miskolci Egészségfejlesztési 
Intézethez  és  a  Városfejlesztési  Kft.-hez  is  fordultak,  valamint  Polgármester  úr  támogatását  is 
kérték abban, hogy azok a rendelık, amelyeket nevesíteni is kíván, 2017-ben, illetve, ha átnyúlik a 
beruházás teljesítése 2018-ra, valóban megvalósulhassanak, hiszen abban az esetben, ahogy ezek 
megtörténnek,  ahogyan  Polgármester  úr  is  mondta  az  elızı  Közgyőlésen,  Miskolc  Város 
alapellátásában  az összes rendelı  közül  több,  mint  90 százalékban,  vagy teljes,  vagy részleges 
felújításra kerülhet sor. Azok a rendelık, amelyeket a FIDESZ és a KDNP Frakciók nyomatékosan 
kérték a Miskolci Egészségfejlesztési Intézettıl és a Városfejlesztési Kft.-tıl a következık.  Nem 
csak a vasgyári SZTK-ban lévı rendelıknek az áthelyezését kérik, négy rendelı vonatkozásában az 
Újgyıri  fıtér  környékére,  három  rendelı  vonatkozásában  pedig  a  Komlóstetıhöz  közelebbi 
helyszínen. A Koboz utcai, a Bollóalja 115. szám alatti rendelı, a Csehov utcai, a Miskolc-tapolcai, 
a Técsey úti, a Kandó Kálmán utcai, valamint a teljesen új rendelı építését támogatják. Szeretnék, 
ha  megvalósulna  a  Kazinczy  utcai  rendelı  megújítása  is,  a  szirmai  rendelı,  az  Éder  utcai, 
folytatódna a már elindult Kormány utcai, Gyıri kapui rendelı, valamint a Bajcsy-Zsilinszky utcai 
rendelı felújítása is.  Ezen kívül, ahogyan az elızı Közgyőlésen is elmondták,  Lyukóvölgyben is 
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teljesen új rendelı épülne meg.  A választókörzetében történt fejlesztésekrıl kíván szólni.  A Holló 
utca 22 millió forintos összeggel megújult, útépítés történt, amelyet húsz évig kértek az ott lakók és 
most  teljesülhetett.  Járdaépítés  történt  a  kisvasút felsı-majláthi  átjárója  mellett,  ahol  a  telkek 
elkerítése miatt nem volt lehetıség a járdán közlekedni. Parkolóépítéseket támogattak és valósultak 
meg a Kuruc utcán, az Árpád utcán,  a Hegyalja utcán és a Csóka utcai lakótelepen.  Nem csak a 
Bagolyvár átadására került sor az elmúlt évben, hanem most áll elıttük egy új fejlesztés,  néhány 
héten belül az új rendészeti alközpontot  adják át a Bagolyvárban.  A Petıfi  Könyvtár átalakítása 
folytán,  az  intézmény  átmenetileg  a  Bagolyvár  épületébe  költözött.  Reményeik  szerint  akkor, 
amikor  a  rendészeti  alközpont  átadásra  kerül  és  néhány  hónap  múlva,  amikor  a  felújítások 
befejezıdnek, visszaköltözhet a Nagy Lajos király útjára a Petıfi Könyvtár. Abban az esetben is egy 
folyóirat olvasó, egy kultúr váróterem maradhat a Bagolyvárban is. Úgy gondolja, hogy a 2016. év 
IV. negyedéves elıirányzat módosításait az általa elmondottak fényében frakcióik támogatják. 

Molnár Péter: A költségvetés kapcsán elmondja, hogy meglátása szerint a költségvetést fontos és 
helyes, ha egy nagyobb horizontba teszik. Tudja, hogy a MSZP és DK képviselıinek nem tetszik, de 
muszáj arra rámutatni, hogy 2010-ig vissza kell menni, emlékeztetni újra a miskolciakat arra, hogy 
2010-ben egy végletekig eladósodott  várost  vett  át  a FIDESZ-KDNP. Mély gödörbıl indultak, 
hosszú konszolidációs folyamatot kellett megkezdeni, de az út és a munka eredményes volt, hiszen 
rendbe tették a város költségvetését, igaz a Kormánynak is rengeteget köszönhetnek. Olyan szinten 
konszolidálódott a város költségvetése, hogy az elmúlt években már hitel felvétele nélkül tudják 
mőködtetni a települést. Az elızı esztendıben sem volt szükség hitel felvételére és 2017-ben sem 
lesz rá szükség. Minden mutató azt mutatja, hogy növekedési pályára állt Miskolc városa és ennek 
is nagyban köszönhetı az, hogy már a 2016-os esztendı végén sikerült a miskolci önkormányzati és 
Holding  dolgozóknak  jutalmat  adni.  A  tavalyi  költségvetés,  amelynek  jelenleg  az  utolsó 
korrekcióját tárgyalják, alapozta meg az idei költségvetésüket, amely egyértelmően a béremelések 
költségvetése.  Tavaly  még  egy  egyszeri  jutalomról  volt  szó  az  év  végén,  az  idei  évben  a 
költségvetés már tartalmazza azt, hogy minden dolgozó tartósan emelt bért tud hazavinni minden 
hónapban, amely nagyon fontos. A KDNP Frakció támogatja az idei költségvetést is,  amelyrıl az 
elızı Közgyőlésen döntöttek, valamint támogatja a tavalyi költségvetés mostani korrekcióját is.
A hulladékgazdálkodással kapcsolatos elıterjesztés kapcsán kiemeli, hogy meglátása szerint nagyon 
fontos  a  környezettudatos  mindennapok  megélése,  az  ilyen  irányú  nevelés  is.  A  város 
hulladékgazdálkodási politikája is ebbe az irányba mutat. Az elmúlt esztendıben egyértelmően a 
szelektív  hulladékgyőjtés  tekintetében  nagy  elıretörést  tudtak  elérni.  Megnıtt  a  szelektív 
hulladékgyőjtés száma abban a vonatkozásban, hogy 2012-ben 183 tonna szemetet győjtöttek össze, 
tavaly már közel 3 ezer tonnát. A lakosság elfogadta, hogy a szelektív győjtés nagyon fontos a jövı 
vonatkozásában.

Katona Ferenc: Közgazdasági ismeretek nélkül is megállapítható, hogy ha valaki nem költ többet, 
mint a bevételei, akkor jól gazdálkodott. Ez elmondható a 2016. évi költségvetésrıl. A kötelezı és 
önként vállalt feladatok mellett nagyszabású fejlesztéseket indítottak el. Az aktív turisztika  iránti 
elkötelezettsége  miatt  is  örül  a  kerékpárutak  további  tervezésének  és  építésének.  A Diósgyır-
Lillafüred közötti biztonságos útvonal elérése talán a legfontosabb lenne. Megvalósult az állatkert 
és kultúrpark ökoturisztikai fejlesztése, de a Történelmi Avas beruházás is elkezdıdött. Soós Attila 
képviselıtársával javasolják úgy kialakítani a sétányt, hogy az futható legyen, így kiváló lehetıség 
nyílna a kocogók számára akár a belváros, akár az Avas felıl. A nagy projektek, mint a miskolc-
tapolcai,  vagy  a  Diósgyıri  Vár,  természetesen  átnyúlnak  a  költségvetési  éveken.  Mint  egyéni 
képviselı, a zöld városért ı is tett. Az Ady hídtól a Baross Gábor útig a Városgazda segítségével a 
zöld sáv felújítását elvégezték, 31 elöregedett és veszélyes fa kivágására és pótlására került sor. A 
Selyemrét legforgalmasabb részén 300 méter járda újjáépítése történt meg az ott lakók és az arra 
közlekedık  örömére.  Sikerült  néhány  fedett  buszvárót  is  megvalósítani.  Szécsényi  Marianna 
képviselıtársával  ezt  az  idén  is  szeretnék  folytatni.  Nem  szabad  megfeledkeznie  a  Bajcsy-

6



Zsilinszky úti  két felnıtt  orvosi rendelı  felújításáról, amely az idén befejezıdik. Örül a  Baross 
Gábor úti nagy parkolónak a strand szomszédságában, amely remélhetıleg megoldja a parkolási 
nehézségeket mind a strandolni vágyók, mind a környéken dolgozók vonatkozásában. Kicsit haza 
beszél, de örül, hogy a szentléleki Pálos Kolostorra is jut egy kis forrás. Természetesen a felsorolt 
beruházások csak szemezgetések,  de a költségvetés, az állami  és uniós források biztosították a 
fejlesztésekre a lehetıségét. Egy népi mondással élve, tavaly is addig nyújtózkodtak, ameddig a 
takarójuk ért.

Dr. Nánási-Kocsis Norbert: Többen szóltak elıtte a városi költségvetéssel kapcsolatosan, amelyek 
csak pozitív hozzászólások voltak. Nem csodálja, hiszen  egy ilyen szakmailag összeállított és jó 
költségvetést nehéz hozzáértı embernek bírálnia. Nıttek az adóbevételek úgy, hogy az adómértékek 
százalékai  nem  lettek  emelve,  tehát  az  a  város  teljesítményének  fejlıdését  mutatja.  Nıtt  a 
foglalkoztatottság,  arra  a  szintre  jutott  el  a  város,  hogy  mindenkit,  aki  dolgozni  szeretne, 
foglalkoztatni  tudnak  a Miskolc  területén  lévı  vállalkozók.  Miskolc  elég  nagy körzetébıl  kell 
buszokkal  beszállítani  a dolgozókat,  hogy megfelelı  mennyiségő  kézi  munkát és szellemi erıt 
tudjanak biztosítani a város mőködéséhez és fejlesztéséhez.  Nıtt  a turizmus forgalma, nıttek a 
vendégéjszakák számai.  A szállásadók arról számolnak be, hogy  olyan jellegő foglaltságuk van, 
amely az  elmúlt  10-15  évben nem volt.  Kiemelkedı  húzóágazattá  vált  Miskolcon  a  turizmus, 
amelyre  senki  nem  számított  a  korábbi  évtizedekben. A  város  csatlakozott  a  Smart  City 
programhoz, amely tétel 113 millió forinttal szerepel a költségvetésben. Ez a jövıre való építkezés, 
arra  való  felkészülést  jelenti.  Ebbe  a  programba  tartozik  például  a  kamerarendszer  kiépítése, 
amelynek megvalósítása hamarosan elkezdıdik. Ez egy intelligens kamerarendszer, elsık lesznek 
Magyarországon azzal a ténnyel, hogy egy olyan kamerarendszer kerül kiépítésre, amely jelentısen 
javítja a közbiztonságot. Kiemeli, hogy a város költségvetésében 1 milliárd forint összegő úthálózati 
fejlesztés szerepel. Ez elmúlt, több éves költségvetési keret egy tételben való megfeleltetését jelenti. 
Miskolc  több  területén,  számos  és  nagymértékő  úthálózat  javítás,  fejlesztés  fog  történni.  Az 
elektronikus közigazgatás fejlesztése szintén jövıbe mutató elırelépés.  Csatlakoznak egy olyan 
rendszerhez, amely a magyarországi közigazgatási szerveket foglalja össze. Egységes, ellenırzött és 
jól  áttekinthetı  elektronikus rendszer,  amely  Miskolc  város  és  a  hasonló  jellegő  költségvetési 
szervek összefogását jelenti, ellenırzését és felügyeletét. Kiemeli továbbá, hogy stabil költségvetés 
jellemzi Miskolcot. Ez jellemez Magyarországon sok várost, de ezek közül is kiemelkedik Miskolc 
városa. Megköszöni Polgármester úrnak a kiemelkedı teljesítményt és a város hivatalában dolgozó 
minden alkalmazottnak, aki szerepet játszott ebben.

– A FIDESZ-KDNP Frakció elhagyja az üléstermet. –

Jakab Péter:  Vélhetıen utoljára módosítják a 2016. évi  költségvetést.  Azért,  hogy legyen egy 
kerete ennek a büdzsének,  megnézte, hogy miket mondtak róla.  A teljesség igénye nélkül olyan 
kijelentések hangoztak el,  hogy az egy  fegyelmezett költségvetés,  Miskolc stabil lábakon áll  és 
persze elmondták a szokásos szöveget, miszerint nem járják a szocialisták útját, tehát nem vesznek 
fel hiteleket. Ehhez képest azt látják, hogy ebbıl a költségvetésbıl lett egy 7 milliárd forintos hiány, 
amelyet  részben  egy  4,5  milliárd  forintos  hitellel  akarnak  eltüntetni,  illetve  némi  rendkívüli 
kormányzati  támogatásra  is  rászorult  a  városuk,  vélhetıen  azért,  hogy  a  városüzemeltetés  ne 
omoljon össze. Nagyjából ennyi lett a fegyelmezett, stabil, hitelmentes gazdálkodásból. A probléma 
az,  hogy  Miskolcon  továbbra  sincs  forrásteremtı  gazdálkodás,  helyette  van  forrásfelélı 
városgazdálkodás. Források nincsenek, maradnak az uniós támogatások, a kormányzati támogatás, a 
hitel,  az  adóztatás,  a  leépítés.  A  városvezetés  az  elmúlt  években  leépítette  a  kórházaikat, 
kiszervezték, majd leépítették ıket. Aztán kiszervezték és leépítették  az oktatási intézményeiket, 
most  pedig úgy tőnik,  hogy így járnak el  a közétkeztetéssel  is.  Bár  arra  azt  mondták,  hogy  a 
közétkeztetés  kiszervezése  fejlıdést,  modernebb  ellátást  fog  eredményezni.  Most  az  ágazatban 
dolgozók  attól  tartanak,  hogy  jönnek  majd  a  fızıkonyha  összevonások,  a  leépítések  és  a 
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minıségromlás. Elıfordulhat, hogy eljutnak abba a stációba, hogy az erısödı Miskolc már a saját 
polgárainak, gyermekeinek, idıskorú lakosainak az egészséges, biztonságos étkeztetését sem fogja 
tudni majd garantálni.

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Megkéri Képviselı urat, hogy a napirenddel kapcsolatosan tegye 
meg hozzászólását, tekintettel arra, hogy a közétkeztetésnek nincs köze a napirendhez. 

Jakab Péter: Ugyanez a helyzet az emberek megélhetése vonatkozásában is. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Felhívja Képviselı úr figyelmét, hogy nem a napirend kapcsán teszi 
meg hozzászólását. 

Jakab Péter:  Nem is olyan régen Polgármester úr azt mondta, hogy Miskolcon  rekord szinten 
emelkednek  a  bérek.  Ha  ez  igaz  lenne,  akkor  nemhogy megállt  volna  az  elvándorlás,  de  a 
Dunántúlon élı miskolciak visszavándorolnának a városukba. 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Ismételten  megkéri  Képviselı  urat,  hogy  térjen  vissza  a 
napirendhez. 

Jakab Péter: Ehhez képest nemhogy nem állt meg az elvándorlás...

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megvonja a szót Jakab Péter képviselıtıl.

- Jakab Péter képviselı folytatja gondolatmenetét. -

Dr. Kriza Ákos polgármester: Felhívja Képviselı úr figyelmét, hogy folytathatja gondolatmenetét, 
azonban nem a teremben, tekintettel arra, hogy megvonta tıle a szót.
Megadja a szót Dr. Simon Gábornak.
Jakab Péter részére elmondja, hogy nem tudja, hogy miért gondolta Képviselı úr, hogy az ukrán 
Krivoj Rog, illetve amelyeket felsorolt, része a napirendnek.

- Jakab Péter a háttérben reagál az elhangzottakra -

– A FIDESZ-KDNP Frakció visszatér az ülésterembe. –

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  A szólás  szabadsága  a  hordó  szónokoknak  kint  az  udvaron 
mőködik, amikor mindenki arról beszél, amirıl akar. A mai megbeszélésükön a költségvetés volt a 
kiemelt téma, ahhoz  köze nem volt a történetnek, illetve volt még két másik napirend,  amelyet 
Képviselı úr szintén nem próbált meg megközelíteni. 
Elnézést kér Dr. Simon Gábor képviselıtıl, kéri, hogy állítsák vissza az órát annak érdekében, hogy 
megfelelı idı álljon rendelkezésére hozzászólása megtételére.

Dr. Simon Gábor: A város költségvetésének az a sajátja, hogy van egy költségvetés elfogadás és 
negyedévente egy úgynevezett korrekció, amely a negyedéves változások átvezetéseit jelenti. Most 
2016.  IV.  negyedévének  módosítását  tárgyalják.  Ennek  kapcsán  össze-vissza,  mindenféle 
felszólalások hangoztak el.  A szocialisták többször szóba kerültek, volt  nagyarányú útfejlesztés, 
amelybıl  egyébként 2016-ban egy méter sem valósult  meg, uniós pályázatokkal  újjáépül a vár, 
folytatódik  Tapolca,  amelybıl  2016-ban  egyetlen  kapavágás  sem  történt  meg.  A költségvetés 
elfogadásakor a városvezetés azt mondta, hogy ezek a munkák megindulnak.  Azonban egyáltalán 
nem volt szó magáról a költségvetésrıl, mert elég nehéz arról úgy beszélni, hogy a képviselıtársai a 
számokat nem említették.  Azért,  hogy ne merüljön fel  az a gyanú, hogy amelyet  a FIDESZ-es 
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képviselıtársai elmondtak, azoknak bármilyen köze van a valósághoz, elmondja, hogy a Dr. Kriza 
Ákos által aláírt költségvetés módosítás úgy néz ki, hogy a városnak 2016. évben kevesebb volt a 
bevétele, mint 66 milliárd forint és több volt a kiadása, mint 73 milliárd forint. Köztük van 7,3 
milliárd forint lyuk.  Ha valaki lapozgatja a költségvetést, ezt könnyen meg tudja találni, kivitte 
magával és abból idéz. Ezt a hiányt, ezt a túlvállalást, túlköltést, folyamatosan egyenlegnek hívják, 
amely jelenleg mínusz. Ez megosztás tekintetében úgy néz ki, hogy a város mőködésében 2 milliárd 
forint a mínusz, a fejlesztések tekintetében pedig több, mint 5 milliárd forint. Ez az a gazdasági 
csoda, amelyrıl  többen beszéltek.  Nem  emlékszik olyanra,  hogy bármikor is  a város mőködési 
hiánya 2 milliárd forint  lett  volna.  Ilyen nagyságrendő  mőködési  hiány soha nem volt  a  város 
költségvetésében. Kimehet valaki és mondhat mást is, de akkor kérése, hogy azt a számok nyelvén 
tegye meg és mondja meg konkrétan, hogy mennyi  volt a mőködési  bevétel  és mennyi  volt  a 
mőködési hiány.  Az 1/B pontja a rendelettervezetnek úgy fogalmaz, hogy az 5,2 milliárd forint 
hitelbıl az elızı évekrıl áthúzódó fejlesztési célú hitel felvételébıl 4,5 milliárd forint összegben, 
hitelbıl fogja finanszírozni. Ez a városvezetés bizonyítványa, akárhogy fogadkoznak és próbálják a 
közvéleményt  félre  tájékoztatni.  Többen  pozitívumként  fogalmazták  meg  azt,  amely  a 
költségvetésbıl nem teljesen kiolvasható, hogy nıtt a városban a foglalkoztatottság, azaz százalékos 
arányban csökkent a munkanélküliség. Abból kell kiindulni ennél a kérdéskörnél, hogy mennyien 
vándoroltak el a városból. Ha Miskolcon volt 10 ezer munkanélküli és azt látják, hogy a jelenlegi 
városvezetés alatt több, mint 10 ezer ember elvándorolt a városból, akkor kérdése, hogy hogyan van 
több, mint 5 ezer  munkanélküli.  Ez matematikailag csak úgy jön ki,  ha a munkahelyek száma 
jelentısen csökken, tehát ebben sem mondtak olyan dolgot, amely a valósággal köszönıviszonyban 
van.  Arról  a negyedévrıl  kellett  volna beszélni,  amely befejezi  a  2016. évet.  Ennek a mérlege 
rendkívül negatív és elsısorban aggodalommal tölti el a mőködési egyenleg nagy mínusza.

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Megköszöni a hozzászólást.  Ez válasz volt a felvetésekre.  Akkor 
kellett  volna  szomorúsággal  eltöltenie  Képviselı  urat,  amikor  azt  az  éktelen  nagy  adósságot 
odanyomták a nyakukba és  még kötelezettségvállalásokat  is, amelyeknek a nyőgét most is érzik. 
Ezt az egyenleget, amelyrıl beszélnek, Képviselı úréktól örökölték. Ha megnézi a költségvetést, 
akkor láthatja, hogy nem költenek a bevételekbıl többet  mőködésre,  mint amennyi van.  Mellette 
van az a görgetett kötelezettségvállalás, amelyet még Képviselı úrék idején indítottak el, amelybıl 
szép lassan, évrıl évre faragnak lefele.
Az elvándorlás kérdésével kapcsolatosan elmondja,  hogy ha Képviselı úr belegondol abba, hogy 
kirakták  a  fészekrakókat,  az  több  mint  2  ezer  vidékrıl  érkezett  ember,  család  volt  és  ahhoz 
kapcsolódó embertömeg körülbelül 3 ezer volt. Keresse meg ıket Képviselı  úr, ezek soha nem 
akartak dolgozni és nem is dolgoztak. Nem ık voltak azok, akik most munkába álltak és el kezdtek 
dolgozni.  Azok a miskolci  lakosok kezdtek el dolgozni,  akiknek eddig nem volt  munkahelyük. 
Miskolc elvándorlása az idén nullához közelít. Meg kell nézni, megvannak ezek az adatok és hiába 
mondják,  akkor is jelentısen lecsökkent  az a tendencia, hogy elhagyják  Miskolc  városát  a  jobb 
munka reményében. Egyre inkább keresettek a magas végzettséggel  rendelkezı miskolciak,  egyre 
több munkalehetıség van a városban, mint ahogyan az expose elején el is mondta. 
Megadja a szót Dr. Kovács Lászlónak.

Dr. Kovács László:  Reagálni kíván  a  Simon képviselı úr által elmondottakra. Visszautasítja azt, 
hogy  az  útépítésekbıl  nem történt  meg semmi.  Elızı  felszólalásában elmondta,  hogy  a  Holló 
utcában  22 millió forint értékben valósult meg építés a IV.  negyedévben.  A saját körzetérıl  tud 
beszélni, a Holló utca megépült. Azt is elmondta, hogy a lakók több, mint húsz éve vártak erre és 
most nagyon örülnek. 
Az elvándorlással kapcsolatosan elmondja, hogy azért nem lehet egyetérteni azzal, amit Képviselı 
úr  mondott,  mert  az  triviális  igazság  lenne,  hogy  csökkenı  lakosságszám  mellett  csökken  a 
munkanélküliek száma is. Az MSZP városvezetése alatt a lakosságszám is drasztikusan csökkent és 
mellette  a  munkanélküliség  is  a  csillagos  égbe  emelkedett.  Gondolkozzanak  el  rajta,  hogy fél 
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igazságokat mondanak-e,  vagy teljes igazságokat.  Szerintük a teljes igazság az,  hogy az ország 
demográfiai  adatai  olyanok,  amilyenek,  ez  alól  Miskolc  sem  kivétel.  Mindenki  tudja,  hogy  a 
rendszerváltáskor Miskolc nem a nyertes városokhoz tartozott, ezért bekövetkezett a lakosságszám 
csökkenés és az elvándorlás. Ezek a mutatók jelentısen nagyobbak voltak az MSZP-s városvezetési 
idıszakban,  mint 2010 és 2017 között. Ahogyan Polgármester úr  is említette, ez olyan jelentısen 
csökkent,  hogy  nullához  közeli.  Bíznak  abban,  hogy  ez  meg  is  fog  állni.  Amikor  1998-ban 
képviselı lett, az akkori elemzések arról szóltak, hogy a több, mint 200 ezres nagyváros az aktuális 
helyzetben 150-160 ezer között fog megállni. Bíznak abban, hogy ezt meg tudják állítani, de ez nem 
egyszerő városvezetıi feladat, országos tendenciák is szükségesek hozzá. Az országos tendenciákat 
nézve  a Magyarországról  történı  elvándorlás csak az európai  középmezınyben helyezkedik el, 
egyáltalán nem tartozik a drasztikusak közé, amely természetesen nem örömteli.  Dolgoznak ezen, 
azonban újból  kiemeli,  hogy ezek  nem kizárólag Miskolc  város  képességeit  igénylı  feladatok, 
hanem országos politikai feladatok.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Megköszöni  a  hozzászólást,  megadja  a  szót Jakab  Péternek. 
Megkéri Képviselı urat, hogy próbáljon a napirendekre fókuszálni.

– A FIDESZ-KDNP Frakció elhagyja az üléstermet. –

Jakab Péter:  Reagálni  kíván a Polgármester úr által  elmondottakra.  Megdöbbentı  számára az, 
hogy Polgármester  úr  „lefészekrakózza”  azokat  a  miskolciakat,  szakmunkásokat,  diplomásokat, 
értelmiségieket, akik az elmúlt években elhagyták Miskolcot az alacsony bérek miatt. Ne gondolja 
azt, hogy az általa fészekrakóként aposztrofált...

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni képviselı úr hozzászólását, egy szót sem mondott az 
elıterjesztésekkel kapcsolatosan. Nem fészekrakózott le senkit.

- Jakab Péter a háttérben reagál az elhangzottakra. -

– A FIDESZ-KDNP Frakció visszatér az ülésterembe. –

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megkéri Képviselı urat, hogy véleményét a napirendek után fejtse 
ki. Megállapítja, hogy nincs több hozzászólásra jelentkezı, a vitát lezárja. Megkéri Dr. Kiss János 
alpolgármestert, foglalja össze a vitához kapcsolódó gondolatait. 

Dr.  Kiss  János  alpolgármester:  Sokadszorra  lépnek  bele  ugyanabba  a  folyóba  minden 
költségvetési  vita alkalmával.  Ugyanazok a kérdések merülnek fel  az ellenzék soraiból,  mindig 
megválaszolják ıket és ismét megválaszolja azokat. Azt gondolná az ember, hogy sokszor egymás 
után, hogy ha valaki ugyanazokat a kérdéseket veti fel és mindig ugyanazokat a válaszokat kapja, 
akkor talán eljut hozzá a válaszokban rejtızı igazság, de úgy tőnik, hogy a miskolci ellenzék nem 
tart  ott,  hogy azokat  elfogadja.  Az igazságok makacs dolgok,  még akkor  is,  ha azt  a miskolci 
ellenzék megpróbálja kétségbe vonni. Egyetlen igazi költségvetési kritika körül forog évek óta a 
miskolci költségvetések vitája, miszerint vajon van-e a miskolci költségvetésben stabilitás, józanság 
és igazak-e azok az állítások, hogy a költségvetések egyensúlyban vannak-e vagy sem. Amikor ezek 
a viták lezajlanak, akkor az ellenzék mindig megpróbál olyan állításokat tenni, mint például Dr. 
Simon Gábor  frakcióvezetı  úr  állította  bıszen és  határozottan,  hogy márpedig  ez  a  2016.  évi 
költségvetés nincs egyensúlyban és a város túlkölt és túlterjeszkedik a lehetıségeken. Jakab Péter 
frakcióvezetı úr is azzal kezdte, hogy ez a hiány költségvetése. Kérdése a Frakcióvezetı Urakhoz, 
hogy hol  olvasták azt  a  szót  a  költségvetésben,  hogy hiány.  Ebben a költségvetésben egyetlen 
helyen sem olvashatták, tekintettel  arra, hogy nincs. A mőködési célú bevételeket és kiadásokat 
próbálta Dr.  Simon Gábor  frakcióvezetı  úr  felhozni  példaként  és  azt  mondta,  hogy a  számok 
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beszélnek.  Teljesen  egyetért  vele  abban  a  tekintetben,  hogy  a  számok  beszélnek.  A 2016-os 
költségvetési füzetüknek  az 1. mellékletében olvashatóak a következı számok. A mőködési célú 
bevétele a városnak 33 milliárd 599 millió forint, a mőködési célú kiadása 33 milliárd 438 millió 
forint.  Nemhogy arról  van  szó,  hogy  a  bevételek  kisebbek,  mint  a  kiadások,  hanem  pont  az 
ellenkezıje  valósul  meg,  161  millió  forinttal  költenek  kevesebbet  mőködésre,  mint  amennyit 
egyébként  költhetnének.  Azért  nem költik  el  az  összes  pénzt,  amelyet  elkölthetnének,  mert  a 
költségvetési filozófiájuk nem csak a stabilitás, hanem a józanság és a visszafogottság szintjén áll, 
annak  elvei  mentén  mőködik.  Amikor  az  ellenzék  azt  mondja,  hogy hitelbıl  finanszírozzák  a 
mőködésüket,  ez  tényszerően, expressis verbis nem igaz,  2016-ban  nulla forint  hitelt  vett  fel  a 
város. Nem tudja, hogy mit próbálnak kiolvasni a költségvetésbıl, de ezzel szemben a tény az, hogy 
nulla  forint  hitelt  kellett  a  városnak  felvennie.  A hitelt  egy megfelelı  gazdasági  politikával  és 
megfelelı  költségvetési  politikával  lehet  jó  célokra  felvenni.  A  hitellel  szemben  a  magyar 
társadalom, családok, önkormányzatok 2010 elıtt megégették magukat. Aki nem a józanság és a 
visszafogottság és a beosztás mentén alakítja ki a hitelpolitikáját, az nagyon könnyen pórul járhat és 
ık  nem  szeretnék,  hogy  a  város  még  egyszer  pórul  járjon  és  úgy  álljanak  eladósodottság 
tekintetében, mint 2010-ben. Azt szeretnék, hogy azok a hitelpozíciók, amelyek rendelkezésükre 
állnak, fennmaradjanak azon idıpontokig, amikor már eljön az ideje annak, ha eljön, a legjobb az, 
ha sosem kell hitelhez nyúlni, azonban mégis lehetnek egy város életében olyan pillanatok, amikor 
lehet olyan  gazdaságfejlesztési, vagy infrastrukturális beruházásról beszélni, amelynek érdekében 
látszik, hogy érdemes hitelhez nyúlni, mert megtérül és megéri. Az a  cél, amelynek a mentén a 
város a hitelt felveszi, az megéri azt, hogy egy város hitelt vegyen fel. Ha belegondolnak abba, a 
családok is olyanok, hogy tudják, hogy van egy hitelfelvételi kapacitásuk,  tudják, hogy mennyi a 
havi összjövedelmük. Abból ki lehet számolni egy hitelfelvételi kapacitást. Azonban egy józan és 
visszafogott család attól függetlenül, hogy van hitelfelvételi kapacitása, nem kezd el nyakló nélkül 
hiteleket felvenni,  de tudja, hogy ha valamiért szüksége lenne rá, akkor van egy olyan lehetıség, 
hogy  hitelhez  folyamodhat,  mert  egy  olyan  családi  célt  tud  kitőzni  mellé,  amelyet  érdemes 
megvalósítani. Ez a helyes, normális és józan gondolkodás nem csak kicsiben, hanem nagyban is. 
Az a normális, ha az önkormányzatok is így gondolkodnak.  Felmérik a gazdasági lehetıségeiket, 
felmérik a hitelpotenciáljukat,  azonban azt tartalékolják arra az idıre,  amikor  valamilyen oknál 
fogva, valamilyen jól megalapozott közgazdasági oknál fogva szükség van. A költségvetésük ezt a 
filozófiát mutatja. Reméli,  hogy ezt érti  az ellenzék, csak a demagógia eszközét alkalmazzák a 
közgyőlési vitában és mikor meglát egy tervezett fejlesztési célú hitelsort, akkor azt gondolja, hogy 
ezt a hitelt fel akarják venni, vagy már fel is vették. Újból elmondja, hogy nem akarják feltétlenül 
felvenni.  Sokszor  elmondták,  hogy  a  hitelfelvételi  kapacitás  egy  biztonsági  háló  a  város 
költségvetése felett. Egyrészt nem akarják feltétlenül felvenni, másrészt még nem is vették fel 2016-
ban. Egy forint hitelt sem vettek fel, úgy tudták megvalósítani azt a fajta mőködést, amely 160 
millió forintos pozitív egyenleget jelentett. 
Jakab  Péter  felvetésével  kapcsolatosan  elmondja,  miszerint  nincs  forrásteremtés  a  városban, 
elmondja,  hogy igenis van forrásteremtés. Ha vizsgálná azt, hogy a város  vagyonmérlege  hány 
milliárd forint többletet mutat, a város adóbevételei hány milliárd forint többletet mutatnak  2010 
óta,  akkor  maga  is  meggyızıdhetne  arról,  hogy  van  forrásteremtés  úgy,  hogy  közben  az 
adópolitikájuk kiszámítható, az adótételek nem emelkednek, ezzel szemben folyamatosan vezetnek 
ki kis adókat a rendszerbıl. Kivezették a pinceadókat, présház adókat, a társasházi közös költségek 
adóját. Folyamatosan törekszenek arra, hogy azokat a kis adótételeket, amelyek tekintetében a város 
megengedheti  magának,  hogy azokat  visszaadja a  város  lakosságának,  elengedjék.  Azt  mondta 
Képviselı  úr,  hogy  kormányzati  és  EU-s  pénzekbıl  fejlesztenek.  Ebbe  is  belebonyolódtak  a 
múltkor,  ezeket a pénzeket a miskolci adófizetık is összeadják, a miskolci adóforintok is benne 
vannak a kormányzati és EU-s fejlesztési pénzekben. Nem szégyen az, ha egy önkormányzat ilyen 
pénzekbıl  fejleszt,  ebben  semmi  kivetnivaló  nincs.  Olyannyira  szerepet  játszanak  a  miskolci 
adóforintok a magyar költségvetésben, hogy Miskolc el tudta azt érni, hogy még 2010-tıl még pár 
éven keresztül a magyar költségvetés szanálta Miskolcot, ez megfordult  és  2017-tıl  számítva a 
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város erre nem szorul rá, hanem a város az, amely a gazdasági erejébıl és az adóbevétel teremtı 
képességeibıl kiindulva a magyar költségvetésbe befizet.
A béremelés kritikáját  visszautasítja,  miszerint  a  béremelés,  amelyet  2017-ben nyújtani  tudtak, 
kevés lenne. Ez nemhogy kevés, hanem  ahogyan a múltkori költségvetési vitában is elhangzott, 
szokatlanul  sok.  2017-ben  Magyarországon  az  átlagos bérnövekedés  minden  elızetes  felmérés 
szerint 10 százalék körül lett. Úgy tudtak dönteni a költségvetési stabilitás mentén is, hogy ennek a 
dupláját tudják nyújtani Miskolcon annak a 6200 dolgozónak, aki a városnak dolgozik. 
Az elvándorlással kapcsolatosan elmondja, hogy elhangzott Polgármester úrtól  és Frakcióvezetı 
úrtól  egy  válasz  arra,  hogy  hogyan  állnak  az  elvándorlással.  Azt  is  elmondták  a  múltkori 
költségvetési  vitában,  hogy nehéz  folyamat  a  demográfiai  kérdések  kezelése.  Ettıl  függetlenül 
azonban tény, hogy az elmúlt kilenc hónapban – folyamatosan figyelik a statisztikákat – megállt az 
elvándorlás  Miskolcról.  Nincs  elvándorlás,  az  elmúlt  hónapokban  folyamatosan  bevándorlási 
többlet  van.  Miskolc  lakossága ebben a  tekintetben, ezen a  jogcímen nem fogy,  hanem nı  és 
gyarapszik. 
Azt  szokták  mondani,  hogy  a  költségvetésük  a  gazdasági  stabilitások  mentén  mőködik  és  a 
költségvetésük stabil. Ez nem önmagában áll és nem magától jön ez a fajta stabilitás, ez a politikai 
stabilitásból  származik.  Amikor  van  politikai  stabilitás,  amikor  van  a  kormányzó  pártokban 
megfelelı  társadalmi hitelesség,  akkor nem kell  feláldozniuk politikai  célok mentén a gazdaság 
stabilitását és a költségvetési stabilitását. Az a helyzet  Miskolcon, hogy az a fajta kormányzás, 
amelyet  a  FIDESZ-KDNP  Frakciószövetség  2010  óta  visz,  olyan  társadalmi  támogatottsággal 
rendelkezik és olyan társadalmi stabilitást  teremtett,  amelynek mentén fenn tudják tartani  ezt  a 
költségvetési és gazdasági stabilitást, amelynek lényege a józanság, a visszafogottság és az, hogy 
azokat a pozíciókat, amelyek ebbıl a gazdasági környezetbıl és költségvetési környezetbıl erednek, 
nem kívánják  felelıtlen  politikai  célok mentén felélni.  Továbbra is  az a céljuk,  hogy  a  várost 
összességében  gazdaságilag  elıre  vigyék,  amelynek  a  segítségével  remélik,  hogy  azt  a 
bérfelzárkóztatási utat, amelyet 2017-ben elkezdtek, tovább tudják vinni az elkövetkezendı években 
is. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni Alpolgármester úr hozzászólását. 

Az  elfogadott  tárgyalási  sorrend szerint  az  Önkormányzat  humán  és  fejlesztési  feladataival 
kapcsolatos elıterjesztések tárgyalásával folytatják munkájukat.

4. napirend: Javaslat  a  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  által  fenntartott 
óvodákba történı beiratkozásról szóló közlemény megtételére

Sürgısségi 1. napirend: Javaslat  kulturális  gazdasági  társaságok  közszolgáltatási 
szerzıdéseinek megújítására

Sürgısségi 2. napirend: Javaslat  az  önkormányzati  ASP rendszerhez  történı  csatlakozás 
céljából a támogatási kérelem benyújtására, valamint a kapcsolódó 
döntések és felhatalmazások meghozatalára

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Kéri  az  elıterjesztéseket  véleményezı  bizottság álláspontjának 
ismertetését.

Bizottsági vélemény:
• Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: A meghívó szerinti 

4. napirendi elıterjesztést tárgyalták és egyhangúlag támogatták az elfogadását.
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Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  A napirend  felett  megnyitja  a  vitát.  Hozzászólásra  jelentkezı 
képviselıknek adja meg a szót.

A vitában hozzászólók:

Soós Attila: A napirendek között van egy javaslat, a rejtélyes nevő önkormányzati ASP rendszerhez 
történı csatlakozás céljából a támogatási kérelem benyújtására való döntésre. Ilyenkor hangzik el 
általában az a gondolat az elıterjesztık szájából, hogy  technikai jellegő elıterjesztésrıl van szó. 
Megjegyzi,  ettıl  lényegesen jelentısebb elıterjesztésrıl  van szó, tartalmát tekintve olyan fontos 
irányról,  amely miskolciak széles rétegét érinti.  Az ASP rendszer a közigazgatás adminisztratív 
terheinek csökkentését célzó projekt megvalósítása. Lehetıséget teremt arra, hogy minél kevesebb 
személyes ügyintézéssel, minél több, számítógépen történı probléma megoldással találkozzanak, 
minél  több  dolgot  lehessen  elintézni.  Az  a  cél,  hogy  eljussanak  odáig,  hogy  az  ügyintézést 
számítógép  közelébıl,  de  legalábbis  magát  a  folyamatot  ne több önkormányzati  osztály,  iroda 
meglátogatásával lehessen megvalósítani,  hanem számítógépen keresztül. Nyilván ez a folyamat 
több évet vesz igénybe, egyik alapját rakják le az ASP rendszerhez történı csatlakozással. Ennek 
esetében az a cél, hogy minél több ügyet, problémát tudjanak otthonról intézni,  könnyebben és 
gyorsabban,  amelyet  eddig  szabadsággal,  munkahelyrıl  történı  elkéreckedéssel  vagy  sok-sok 
utánajárással tudtak csak megoldani.

– Az ülést Dr. Kiss János alpolgármester vezeti. -

Eperjesi Erika:  A kulturális közszolgáltatási szerzıdések  megújításával foglalkozó napirendhez 
kíván hozzászólni.  Több éve az önkormányzat kitőzött célja a minıségi kulturális  és turisztikai 
igényeknek megfelelı  és nemzetközi  szinten is versenyképesnek mondható turisztikai  kulturális 
fejlesztések és attrakciók kialakítása. A megyeszékhelyen jelentıs közmővelıdési és kulturális élet 
zajlik, Miskolcot kulturális sokszínőség jellemzi, mára a fesztiválok, a zene és a színházmővészet 
városává vált. A Miskolci Nemzeti Színház kiváló évadot teljesít, a leglátogatottabb vidéki színház. 
Folyamatosan  jók  a  kritikák  és  számtalan  meghívást  is  kap.  Nemcsak  a  színház  teljesít  jól  a 
kulturális  szereplık  közül,  hanem a társintézmények  is,  amelyeket  a  számok is  igazolnak.  Az 
Operafesztivál – mint a Bartók-év kiemelkedı kormányzati támogatottságú helyszíne – több mint 
400 millió forint támogatásból gazdálkodhatott. A Herman Ottó Múzeum bıvítésére is sor kerül, 
melyet a látogatottság növekedése indokol, mely 2010-hez képest megduplázódott, több mint 200 
ezer fıre nıtt. A kulturális rendezvényeken résztvevık száma is ilyen nagy mértékő növekedést 
mutat 2010-hez képest, 2016-ra több mint 600 ezer fı lett. Az elıterjesztésben foglalt kulturális 
gazdasági  társaságok közszolgáltatási  szerzıdésének  megújításával  hozzájárulnak  ahhoz,  hogy 
Miskolc még vonzóbb arculatot  kapjon. A város a kulturális turizmus egyik legfontosabb úticélja 
közé tartozik,  miliıje  és kulturális  attrakció kínálata alapvetıen meghatározhatja akár az egész 
ország turisztikai imázsát is. Annak érdekében, hogy egy város képes legyen kielégíteni a látogatók 
folyamatosan változó igényeit, mindenképpen szükséges a kulturális szféra, az önkormányzat és a 
turisztikai szektor együttmőködése. Ez itt megvalósult.

– Az ülést Dr. Kriza Ákos polgármester vezeti. -

Glatz  Katalin:  2015.  szeptember  1-je  óta  kötelezı  az  óvodába  járás  a  3.  életévét  betöltött 
gyermekek számára. Jelenleg Miskolcnak 32 óvodájában közel 4 ezer óvodás korú gyermek van. Az 
új tanévre történı beiratkozás egy technikai jellegő kérdés, amelyet a Közgyőlésnek kell eldöntenie, 
de EMMI rendelet ír elı. Az elmúlt években számos óvoda és bölcsıde esett át részleges vagy teljes 
felújításon.  Több  intézménynél  bıvült  a  férıhelyek  száma,  és  a  felújítások  is  folytatódnak.  A 
Kormány  családpolitikájának  köszönhetıen,  pozitív  irányt  vettek  a  statisztikai  mutatók, 
folyamatosan  emelkedik  a  házasságkötések  száma,  2016-ban  közel  ezren  kötöttek  házasságot 
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Miskolcon. A válások és a terhesség-megszakítások száma ugyanakkor csökkenést mutat. Mindez 
megalapozza azt  a  reményt,  hogy az  élveszületések  száma is  rövid  idın belül  növekedni  fog. 
Szeretnék ezt a születési kedvet a megújult és korszerő intézményeken keresztül is támogatni, hogy 
minél több szülı gyermekvállalási kedve tovább fokozódjon.

Molnár Péter:  Csatlakozik az elıtte szólóhoz, mint a köznevelésért felelıs bizottság elnöke. Az 
elıttük lévı anyag, amely az óvodai beiratkozásról szól, ténylegesen egy technikai elıterjesztés. 
Mint intézményfenntartó a mai napon eleget tesznek kötelezettségüknek és kiírják a beiratkozás 
intervallumát.  Tájékoztatásként elmondja,  hogy a FIDESZ-KDNP Szövetség politikájának egyik 
legfontosabb alappillére a család, ezért kormányzati és önkormányzati szinten is a családtámogatást 
ösztönzik és támogatják. A központi költségvetés, és a Kormány adópolitikája is ennek rendel alá 
mindent, az adókedvezmények, az ingatlanvásárlási kedvezmények mind a családalapítást, mind a 
gyermekvállalást  ösztönzik.  Intézményfenntartóként  felelısséget  éreznek  az  intézmények  iránt, 
fontosnak  gondolják  azt,  hogy  az  oktatási-nevelési  intézmények  jó  állapotúak, minıségőek, 
modernek legyenek.  Ezzel is hozzá kívánnak járulni ahhoz, hogy a miskolci fiatalok, a miskolci 
szülık  azt  lássák,  tudják,  hogy egy jó  minıségő  intézmény-rendszerbe kerül  be  a  gyermekük, 
amikor eléri azt a kort. Kiemeli,  az elmúlt években számtalan bölcsıde és óvoda újult meg, vagy 
fog  megújulni,  és  ezen az  úton  kívánnak  tovább  haladni,  hiszen  felelısséget  éreznek  Miskolc 
jövıjével kapcsolatban.

Dr. Tompa Sándor:  Egy demokrata vezetı onnan ismerszik meg, hogy nem csak a saját hangját 
szereti  hallani,  hanem  meghallgatja  a  partnerei,  vitázói,  ellenzéki  képviselık  hangját  is  a 
közgyőlésben.  Az elızı napirendi pont kapcsán  jelentkezett.  Kérése Jegyzı úr felé, hogy ha van 
erre technikai lehetıség, vizsgáltassa meg, hogy miért nem kapott szót, miért zárta le a polgármester 
a vitát. 
A  jelenlegi  napirendi  pont kapcsán a sürgısségi  1.  napirendhez kapcsolódóan kívánja megtenni 
hozzászólását.  Részben  visszamutat  az  elızı  napirendhez,  a  költségvetéshez.  Ha már  ilyen  jól 
állnak a kultúra területén, amelyet  jórészt oszt, akkor kérdése, hogy ebben a struktúrában azok 
között a cégek között ki  fog arról  gondoskodni,  hogy a Science Múzeumot, amelyet  kifizettek, 
megvettek, tulajdonukban van, mőködtesse.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Megkéri  Képviselı  urat,  hogy a  napirend  kapcsán  tegye  meg 
hozzászólását.

Dr. Tompa Sándor: Immár harmadik éve a kultúráról és a...

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Kérdése Képviselı  úr felé, hogy a Science Múzeumról kíván-e 
beszélni. Ha arról kíván beszélni, akkor tisztelettel kéri, hogy tegye át a napirend utáni történésekre. 

Dr. Tompa Sándor: Folytatni kívánja gondolatmenetét. A kulturális intézményekkel kapcsolatosan, 
amelyekkel  ma a közszolgáltatási szerzıdést  megkötik,  azt gondolja,  hogy tényleg a színház, a 
zenei  élet  és  a  filmmővészetek  terén  nagyon  komoly  eredményeket  érnek  el. Ezért  is  állnak 
értetlenül az elıtt, hogy miért nem merészelte a város megpályázni az Európai Kulturális Fıvárosa 
pályázatot, miért visszakozott ettıl a nagy lehetıségtıl.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az  egyéni  történetekre akkor  lenne  lehetıség,  amikor  a 
napirendeket befejezik, abban kérdezzen rá ezekre, mert ez nem kapcsolódik a napirendhez. 

Dr.  Tompa  Sándor:  Azt  gondolja,  hogy  Eperjesi  Erika  képviselı  asszonynak  is  lett  volna 
lehetısége egyéb napirendekben elmondani...
Dr. Kriza Ákos polgármester: Itt ennek nincs helye, kéri, hogy a végén, amikor mindenki el tudja 
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mondani a saját problémáit, ott mondja el Képviselı úr is.

Dr. Tompa Sándor: Ez nem a saját problémája, hanem a kulturális területhez kapcsolódó kérdés.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Városi probléma, amelyet Képviselı úr saját problémaként ad elı. 

Dr.  Tompa  Sándor:  Kérdése,  hogy  a  kulturális  intézményeik  közül  melyikben  nem  látta 
Polgármester úr azt  az erıt,  amely elkészíthetne egy  színvonalas, eredményes  Európa Kulturális 
Fıvárosa pályázatot. 

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Megköszöni Képviselı úr hozzászólását.  Megadja a szót Badány 
Lajosnak.

Badány Lajos:  Az ASP informatikai  rendszerhez történı  csatlakozás  kapcsán  ismét egy olyan 
javaslat  került  sürgısséggel  beterjesztésre,  amely  szerves  részét  képezi egy közel  két  éve 
megfogalmazott kormányzati  szándéknak. Azonban annak konkrét tartalmáról az elıterjesztı egy 
szóval  sem  tájékoztatta  a  Közgyőlést,  eltekintve  attól,  hogy  Soós  Attila  képviselıtársa  a  saját 
aspektusából próbálta megvilágítani a kérdést.  Az ASP rendszer kiépítése képezi az informatikai 
hátterét  a  még  2015-ben  kidolgozott,  úgynevezett  hatékony  helyi  közigazgatás  koncepciónak, 
amelynek  lényege  valószínőleg  azóta  sem  ismert  a  hivatali  dolgozók,  illetve  a miskolci 
közvélemény elıtt.  Ez a lényeg nem más, mint a helyi önkormányzatiság függetlenségének teljes 
megszüntetése, totális központi ellenırzés és irányítás bevezetése. Képviselıtársai elıtt pár szóban 
felvázolja azon jövıképet, amelyet a rendszer bevezetésével nekik szán ez a mindent látó, mindent 
uralma alá hajtó orwelli rendszer, a nagy testvér, amely mai nevén nevezve az Orbán Kormány. Az 
ASP rendszer  bevezetésének elsıdleges célja  az,  hogy az önkormányzatok szoros kontroll  alatt 
mőködjenek.  A rendszer  teljes  mértékben a  kormányzat  igényei  alapján  került  kiépítésre  és  az 
önkormányzat  beleegyezése  nélkül  bármilyen  mélységő  adat  korlátlanul  lekérhetı.  Az  adatok 
jelenlegi tulajdonosai elvesztik jogaikat. A centralizálás következtében a helyi hivatalok feladatait 
központilag  fogják  elvégezni.  A  központosított  ügyintézés  a  tanulmány  szerint  tizedannyi 
munkaerıt igényel, a feleslegessé váló hivatalok megszüntetésre kerülnek, az alkalmazottak pedig 
elveszítik  munkahelyüket.  Ez  5-10  ezer  embert  fog  érinteni  a  tanulmány  szerint,  akik  a 
versenyszférában szándékoznak elhelyezkedni. Tekintettel arra, hogy az önkormányzati adórendszer 
elsıként és teljes mértékben az ASP hatálya alá kerül, az adott osztály dolgozóinak nem csak azzal 
kell szembesülniük, hogy a városvezetés milliós jutalmakat oszt szét egymás között az ı munkájuk 
által képzett adóérdekeltségi alapból, hanem majd azon is kell aggodalmaskodniuk, hogy hogyan 
találnak  munkát például  a Boschban a szalag mellett.  A másik  legfontosabb változás,  hogy az 
önkormányzati kötelezettségvállalásokat központilag fogják jóváhagyni. Ezt azzal indokolják, hogy 
a központi ellenırzés által visszaszorítható a helyi polgármesterek korrupciója. Hét éve a FIDESZ 
van  kormányon,  a  magyarországi  önkormányzati  vezetık  több,  mint  80  százalékát  FIDESZ-es 
polgármesterek adják. A FIDESZ tehát saját polgármestereinek korrupt voltának indokával Európa 
egyik  legkorruptabb  maffia  kormányának  ellenırzése  alá  kívánja  vonni  az  önkormányzatok 
kötelezettségvállalásainak jóváhagyását. Magyarán a nagy korrupció megeszi a kis korrupciót. Ez a 
rendszer  talán  Mészáros  Lırincnek  elınyére  válhat,  de  egy  tisztességesen  vezetett  városnak 
bizonyosan nem. 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Felhívja  Képviselı  úr  figyelmét,  hogy  lejárt  a  hozzászólásra 
rendelkezésre álló ideje. Képviselı úr nyilván nem az elıterjesztést olvasta el, hanem Orwell 1984 
címő  regényét,  mert  amelyrıl  az  ASP rendszer  kapcsán szó van,  az  teljesen más, mint  amirıl 
Képviselı úr beszél. Arról van szó, hogy azt az adatszolgáltatást, amelyet eddig is a minisztériumok 
felé,  illetve döntıen a Belügyminisztérium felé  szolgáltatott az önkormányzat,  azt elektronikusan 
fogja megküldeni. Az interfacet ık készítik, nem úgy lesz, hogy vájkálnak az adataikban, hanem ık 
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küldik  azokat.  A  polgármesteri  korrupcióval  kapcsolatos  felvetés  valamilyen  mese  lehetett, 
Képviselı úr pártja írt egy segédletet, amellyel tudja értelmezni a történetet. Az aki ezt a segédletet 
megírta, nem olvasta az elıterjesztést. Ezért zavaros volt, az irodalom és a szakma határán mozgott 
végig. Révész Péter hátha jobban ki tudja ezt bontani, megadja neki a szót.

Révész Péter:  Az ASP kapcsán  a centralizálás lényege az egységesített ügyvitel,  jelen esetben a 
központi  ASP.  Ez biztosítja,  hogy a hivatali  ügyintézési  folyamat  függetlenné válljon  a  fizikai 
helytıl, úgy is fogalmazhatnak az egyszerőség kedvéért, hogy a helyi hivatalok feladatainak az ASP 
által  lefedett részét teljes mértékben  el lehet végezni távmunkában is,  például Budapestrıl,  vagy 
Debrecenbıl  Miskolc  helyett.  Ebbıl  következik,  hogy  létrehozhatók  olyan  központok,  ahol 
elvégezhetık  lesznek  azok  a  feladatok,  amelyeket  most  helyi  hivatalnokok  és  alkalmazottak 
végeznek. Az önkormányzat, mint politikai rendszer az ASP-ben természetesen megmarad, tehát a 
polgármesterek  és  képviselık  megmaradnak,  csak  a  hozzájuk  jelenleg  kapcsolódó, helyben 
megvalósuló hivatali  tevékenységek szőnnek meg  részben, illetve egyes esetekben egészben. Az 
ASP alapján következik  a feladatok kiszervezése  a központi  ügyintézési  szolgálatba,  majd egy 
olyan egységes kormányzati ügyirati rendszerbe, ahova ki lehet szervezni a gazdálkodási és ingatlan 
vagyonrendszert,  az önkormányzati adó – és iratkezelı rendszert,  illetve az ipari és kereskedelmi 
rendszert is, majd a késıbbiekben a bérszámfejtı és esetleg a szociális rendszer átalakítása is jöhet. 
A rendszer teljes kiépülésének eredményeként településük önrendelkezése és önálló gazdálkodása is 
végleg  a  múlté  lehet.  Az  ASP bevezetése  kezdetben  hatalmas  többletmunkát  fog  jelenteni  a 
dolgozók számára, azonban az országos bevezetésének eredményeként a késıbbiekben, maximum 
két-három év múlva 8-10 ezer hivatali alkalmazott, felsı és középvezetı ügyintézı, valamint egyéb 
szervezet  munkabére  és  közterhei  összege  lesz  fordítható  stadionra  és  kisvasútra.  Ezek  a 
munkavállalók  lesznek  a  vesztesei  ennek  a  rendszernek,  hiszen  elbocsájtásuk  elején  speciális 
szaktudásuk vállalkozói körben értéktelen lesz.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Megköszöni  a  hozzászólást.  Újból  megkérdezi,  hogy  honnan 
olvasták ki, hogy miért gondolják, hogy ezt a munkát nem kell majd elvégezni, ha behoznak egy 
számlát, azt Hódmezıvásárhelyen fogják könyvelni? Ez egy adatszolgáltatási kötelezettség, amely 
eddig is megtörtént,  csak elküldték a rengeteg papírt,  most pedig itt megnyomja a munkatársuk a 
gombot és elmegy.  Ezeket a feladatokat ugyanígy helyben el kell végezni.  Biztos van valamilyen 
látó emberük, aki ezeket vizionálja. Ez egy nagyon hasznos rendszer, ha jól megcsinálják, mert még 
számos  probléma  van  vele,  amelyet  ı  is  lát.  Jó  rendszer  lehet,  mert  azok  az  összehasonlító 
elemzések, amelyek a  helyi  gazdálkodás mőködését  támogatni tudják,  azok ebbıl  a rendszerbıl 
kijöhetnek.  A hatékonyság ott van,  hogy össze tudják hasonlítani az árakat a különbözı  városok 
között, nem ott, hogy elbocsájtják az embereket. 

Dr. Nehéz Károly: Csodálkozik azon, hogy a Jobbik fiatal  politikusai ennyire nem értenek az 
informatikához,  nem  is  tudja  hova  tenni,  hogy  ennyi sületlenséget  összehordtak.  A 
polgármesterekkel  kapcsolatban elmondja,  hogyha ez a rendszer már mőködött  volna, akkor az 
érpataki polgármesternek kevesebb problémája  merült volna fel. Totális ellenırzésrıl  beszélnek. 
Tájékoztatásul elmondja, hogy egyfajta informatikai tendenciáról van szó. Vannak az úgynevezett 
nyilvános felhı-rendszerek és vannak a magán felhı-rendszerek, és a tendencia az, hogy ezekbe a 
felhı-rendszerekbe adják át a szolgáltatásokat. Ebbe benne van az – szélsıséges esetben – amiket 
elmondtak,  de  már  Polgármester  úr  is  kifejtette,  hogy  ez  gyakorlatilag  nem  lehetséges.  Az 
informatikai rendszerek fenntartása drága, ez egy normális tendencia. Ha google-t vagy facebook-ot 
használnak az emberek, ott is egy felhıbe dolgoznak. Ezt a tendenciát próbálja a Magyar Kormány 
nagyon  reálisan és  nagyon  jól  áttenni  a  közigazgatásba  is.  Miskolcon  egy  hibrid  megoldást 
alkalmaznak, amit szakmailag teljesen jónak ítél meg. Ez azt jelenti, hogy az adatok itt maradnak, 
csinálnak egy csatlakozási pontot és csak azokat küldik át, amelyet elıírnak. Nem használnak ki 
minden szolgáltatást, hanem megtartják a saját rendszereiket és csak adatszolgáltatást csinálnak. Ez 
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azért is nagy jó, mert ha itt vannak az adatok, akkor itt is tudnak adatbányászati módszereket is 
alkalmazni és vezetési döntés támogatást is mögé tenni, ha kell.  Ez egy segítség a  Kormánytól 
azoknak  az  önkormányzatoknak,  akik  nem  tudnak,  nem  képesek  saját  informatikai  rendszert 
létrehozni és fenntartani. Megjegyzi, Miskolcnak saját informatikai rendszere van, amit továbbra is 
meg kíván tartani. Amit a jobbikos kollégák elmondtak, azok kicsit utópisztikusak és nincs semmi 
realitásuk. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkezı képviselı. 

Bejelenti, hogy az elfogadott tárgyalási sorrend szerint a zárt ülésre felvett napirendek tárgyalásával 
folytatják  munkájukat,  ennek  megfelelıen  zárt  ülést  rendel  el.  Megkéri vendégeket,  a  sajtó 
képviselıit, hogy hagyják el az üléstermet.

A zárt ülésrıl külön jegyzıkönyv készül.

– A zárt ülést követıen a nyílt üléssel,
a közérdekő bejelentésekkel, hozzászólásokkal folytatják munkájukat. –

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megadja a szót a felszólalásra jelentkezı képviselıknek.

Hozzászólók: 

Dr.  Kovács  László: A március  15-i  nemzeti  ünnep  megünneplése kapcsán szeretne a  Frakció 
nevében is köszönetet  mondani  mindenkinek,  aki  részt  vett  a  szervezésben vagy szereplı  volt. 
Emlékei  szerint  a  miskolci  ünnepségek  között  ilyen  méltóságteljes,  az  ünnep  rangját  és 
szellemiségét visszaadó megemlékezés még nem volt. Ilyen jelentıs tömeg az Erzsébet téren még 
nem jelent meg soha, egyetlen mősor a színvonalában nem volt a mostanihoz mérhetı. Ezúton is 
kifejezi  elismerésüket  a  színészeknek,  a  színház  vezetıségének,  a  szervezésben  résztvevı 
iskoláknak,  valamint  a  Szinvavölgyi  Néptáncegyüttes apró  táncosainak  is.  Reményeik  szerint 
mindenki számára ez példaértékő, hogy így kell ünnepelni. Büszkék rá, hogy Miskolcon elérkezett 
az az idı, hogy valóban az alkalom teljes értékét visszaadó ünnepségre kerülhetett sor. 

– A FIDESZ-KDNP Frakció elhagyja az üléstermet. –

Jakab Péter: Polgármester úrnak a közelmúltban volt egy bejelentése, miszerint az önkormányzati 
dolgozók  kapnak  differenciáltan  20%-os  béremelést.  Azon  túl,  hogy  ez  10  miskolci 
munkavállalóból mindössze 1-et érint, örülnének neki, ha legalább az az 1 fı tisztességgel meg is 
kapná a  beígért  emelést.  A közelmúltban nem volt  olyan  nap,  hogy a  Jobbik  ne kapott  volna 
panaszos leveleket  önkormányzati  dolgozóktól,  akik arra panaszkodtak,  hogy számukra teljesen 
átláthatatlan  a  differenciálás  módja.  Sokan  panaszkodtak  arra,  hogy  minimálbérért  dolgoznak, 
ennek ellenére semmilyen béremelést nem kaptak. Vannak olyanok is, akik arra gyanakodnak, hogy 
haveri alapon osztogatják a százalékokat. Jó lenne tisztán látni, hogy mi a differenciálásnak a módja 
és alapja. A közlekedési vállalatnál egy huszárvágással megoldották a 20%-os béremelés kérdését, 
arról tájékoztatták a dolgozókat, hogy náluk ez 15% lesz, ami már tartalmazza az államilag kötelezı 
módon  elıírt  minimálbér  emelést  is.  Polgármester  úr  azt  ígérte,  hogy  ez  a  20%  az  állami 
béremelésre jön rá.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Ilyet nem ígért, soha nem mondta ezt. Kéri, hogy ezt keresse ki és 
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mutassa meg. Ez a szokásos jobbikos hazugság.

Jakab Péter: Akkor tisztázhatják, hogy az állami béremelés az benne van a 20%-ban.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Igen, de azt nem az állam adta, hanem az Önkormányzat. Az állam 
kötelezıvé tette a minimálbér emelést, de forrást nem adott hozzá, de ezt el is mondta.

Jakab Péter: Akkor most már a dolgozók tudhatják mindezt.

Dr. Kriza Ákos polgármester: A dolgozók eddig is tudták.

Jakab Péter: Azt viszont továbbra sem tudják, hogy mi lesz azzal a 350 munkavállalóval, aki a 
közétkeztetésben dolgozik, és az évet még önkormányzati alkalmazottként kezdték, számítottak a 
20%-os béremelésre. Áprilistól átveszi ıket egy maglódi cég, és nem tudják, hogy kompenzálják-e 
ıket, jár-e 20% a jövıben, vagy még mielıtt megkaphatták volna az elsı emelt összeget, már le is 
mondhatnak az emelésrıl.

Másik  fontos  kérdése,  amire  szeretne  választ  kapni, hogy  a  közlekedési  vállalatos  módszer  – 
miszerint a 20%, igazából csak 15% – ez a többi Holdingos tagvállalatnál is elıfordulhat-e.

– A FIDESZ-KDNP Frakció visszatér az ülésterembe. –

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Szerinte  ez  egy  olyan  fórum,  ahol  tisztázni  tudják ezeket  a 
kérdésköröket. Jelezték, hogy a város összes cége, intézménye benne van ebben a béremelésben. 
Hangsúlyozza,  ami  átlag  20%.  Ennek  jelentıs  részét  elviszi  a  kötelezı  bérminimum  és  a 
minimálbér emelés. A fennmaradó részt tudják szétosztani, ami – ahogy eddig is elmondta – az 
adott vezetınek a felelıssége. Minden vezetı az alatta lévı struktúrában kell, hogy meghatározza a 
béremelés  összegét.  Azt  is  elmondták,  hogy  az  állam a  kötelezı  bérminimum  és  a  kötelezı 
minimálbér emeléshez nem biztosított forrást. Az biztos, hogy az országban ilyen szintő béremelés 
sehol nem volt. 
A közétkeztetés kapcsán elmondja, hogy azok a jogok, amik eddig megillették a dolgozókat, az 
ezután is meg fogja illetni ıket: a béremelésüket meg fogják kapni, ahogy a jubileumi jutalmukat is 
és minden egyes olyan kérdésre, amelyet feltettek, teljesen pozitív választ tudnak adni. Minden 
megy a maga útján. Ahogy azelıtt is megmondták, rosszabb nem lehet, csak jobb. 

Dr. Tompa Sándor: A miskolciak folyamatosan kérdeznek és várják, hogy Közgyőlés legyen, hogy 
elhangozhassanak a kérdéseik  is, amire,  ha próbálnak állampolgárként kérdezni, akkor nemigen 
kapnak választ. Megjegyzi, így se mindig.
A MIVÍZ számlázási rendszere 2016-ban összeomlott. Lassan utolérik magukat, de kérdése, mikor 
lesz olyan online felülete, mint más lakossági szolgáltatóknak, ahol a fogyasztást, számlákat és a 
fizetést is elintézhetik. 
Annak idején, a CNG buszok megjelenésekor nagy csinnadrattával jelentették be, hogy az MVK 
telephelyén a lakossági CNG töltı is létrejött. Hányan és hány köbméter gázt tankoltak ott, azaz 
milyen a kihasználtsága?
Immár több éve annak, hogy egy szupertitkos közgyőlési ülésen közel 200 lakást, ingatlant vettek át 
a Nemzeti  Eszközkezelıtıl.  Mi lett  a sorsa, hányan maradhattak lakásukban bérlıként és hány 
családot rakott ki az utcára Miskolc?
Miskolc is kapott „lehetıséget” a közvilágítás LED lámpás korszerősítésére a „Tiborc-féle” (Orbán 
veje) cég közremőködésével. Mik a tapasztalatok, mennyit spórolt ezen a város?

Eddig kihasználatlanul Felsı-Majláthon árválkodtak bicikli kölcsönzı állványok, azonban vannak 
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biciklitárolók  is.  Kérdése,  hogy  ez  a  projektelem  mit  tartalmaz,  miért  találhatók  ott  a 
bicikliállványok, mert biciklit még senki nem látott arrafelé.
Mit keres a DVTK Stadion építkezésen a FİBER? Talán ez is egy miskolci cég?
A Fidesz által  támogatott  magyar tulajdonú kereskedelmi lánc, CBA egyetlen miskolci  üzlete a 
Vasgyári Piac mellett volt. Ma ott árválkodik új, barnamezıs területként. A kreativitásáról ismert 
Fıépítész Urat kérdezi, mi a terve ezzel az épülettel?
A 2024-es olimpia kapcsán a miskolci közgyőlés is elfogadott egy határozatot. Miután az Orbán-
Tarlós duó szétrúgta az olimpia álmát, mikor terjeszti be a Polgármester ennek a határozatnak a 
visszavonását?
A Stadion mellé annak idején egy Tesco áruház építési terve készült el, az utóbbi idıben pedig nagy 
munkálatok zajlottak ott. Kérdezik a diósgyıriek, csak nem megépül a Tesco áruház?
Azt írja egy országos napilap, hogy milliós jutalmakat osztogat a Jegyzı, beleértve saját magát is. 
Tudhat-e  errıl  többet  az  a  közel  6000  dolgozó,  akiknek  a  béremelését  beígérte  Kriza  Ákos 
polgármester, és egyelıre még a 20%-t sem látják konkrétan.
Kérdése, hogy tegnap mennyivel gyarapodott Miskolc város lakossága. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Tegnap ünnepnap volt, a statisztikákat nem vezették, tegnap nem 
volt hivatali nap. Tegnap ünnepeltek. Megjegyzi, Tompa képviselı urat nem látták.
A szerteágazó kérdéskörökre és a filozofikus tartalmú megnyilatkozásokra igyekeznek megfelelıen 
írásban válaszolni.

Dr. Simon Gábor: Megszokhatták a Közgyőlésben, hogy az ellenzék részérıl bármilyen kritika 
vagy  javaslat  megfogalmazódik,  akkor  a  városvezetés részérıl  elmondják,  hogy  az  nem igaz, 
minden rendben van. A városban az a helyzet, hogy a vezetés elmondja, hogy rendben mennek a 
folyamatok. Az Európai Unión belül valamennyi régiónak a versenyképességét évrıl-évre mérik, 
utoljára 2013-ban került erre sor. A versenyképességgel azt pontozzák, hogy mennyire jó az adott 
régióban  élni  és  vállalkozni.  Az  Európai  Unióban  263  régió  van,  Magyarországon  belül  7, 
megállapítható, hogy 2013. óta mind a 7 magyar régió rontott a helyezésén, az észak-magyarországi 
különösen sokat rontott, így rákerült a lecsúszó régiók listájára, az egykori kommunista országok 
régiói  közül  egyedüliként.  Az  egészségügyi  helyzet  még drámaibb,  az  összes  magyar  régió  az 
utolsók között van, az észak-magyarországi régió utolsó elıtti, így a 231. helyet foglalja el. Sokszor 
elmondták, hogy az álomvilágból fel kell ébredni, és a tényleges folyamatokat kellene vizsgálni. 
Hogyha  kritikát fogalmaz meg valaki,  akkor nem az ellenkezıjére és a vizionált  fejlesztésekre 
kellene hivatkozni.  Még a  kelet-európai  régiók  közül  valamennyi  maximum stagnált,  ahogy  a 
magyarországi régiók közül is valamennyi, egyedül az észak-magyarországi romlott  erıteljesen. 
Ennek következtében van elvándorlás és ezt kellene megállítani.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Válaszában elmondja, hogy vannak filmek, amelyek bemutatják 
Miskolc  állapotát  és  helyzetét.  2010-ben,  amikor  levideózták  a  várost,  most  végig  kell  menni 
Miskolcon és össze lehet hasonlítani.
Amikor statisztikai adatokról és tényekrıl beszél, akkor Miskolcról beszél. Egy régió akkor lesz 
erıs,  ha  a  vezetı  városai  erısek  lesznek.  Elıször  mindig  a  vezetı  városok  kellenek,  hogy 
megerısödjenek, utána tud a hatás tovább hatni a régióra. Elıször erıt kellett győjteniük, de most 
már gondolkozhatnak régiós vonatkozásban. Az elızı vezetése alatt nem volt meg a városban ez az 
erı!  Miskolc megerısödött  és meg fog erısödni  a  vidék  is,  néhány év  múlva ez  a  regionális 
statisztikákban is kimutatható lesz.

Pakusza Zoltán: Megköszöni Kovács László úrnak a napokban Perecesen lefolytatott ellenırzést, 
amelyrıl  többször beszéltek az elmúlt hetekben, hogy milyen célellenırzésekre lenne szükség a 
területen. Tudni szeretné, hogy milyen eredmények születtek. 
Fontos probléma, a Kodály Zoltán és Cserna utca találkozásánál is van. 2016. évi bejárás után nagy 
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mennyiségő illegális szemét került lerakásra. A Rendészet szakembereit kihívta, amikor észlelte, 
azóta viszont még mindig ott van a szemét. Szeretné ennek az elszállítását. 
Tegnap nemzeti  ünnep volt,  ez  ma is  sokszor  elhangzott.  Ennek  apropójából  elmondja,  tavaly 
ilyenkor  kérte  Polgármester  urat,  hogy  a  város  minden  része  egyformán  és  méltó  módon 
ünnepelhesse a nemzeti  ünnepeket.  Kérte,  hogy választókörzetében a Bertalan és Erenyı  utcák 
oszlopaira  is  kerüljenek  fel  a  nemzeti  zászlók.  Áprilisban  kapott  választ  Polgármester  úrtól, 
amelyben  az  szerepel,  hogy  ez  lehetséges.  Azóta  mégsem  történt  ez  meg.  Kéri,  hogy  erre 
figyeljenek már idén oda.
A perecesi szabadtéri színpad környékén több romos épület is volt, többet elbontottak, viszont az 
egyik darabja még mindig ott van. Tavalyi évben kétszer küldött levelet, amelyre azt írták, hogyha 
lesz kapacitás, akkor elbontják. Kérdése, hogy mivel ez tavaly nem valósult meg, van-e arra esély, 
hogy idén elbontásra kerül.
A hétfıi napon írt levelet a MIVÍZ-nek, mert Miskolcon több helyen nyomáscsökkentésre került sor 
a kertszövetkezetek esetében. Ebben a levélben több kérdést is feltett, amire kéri, hogy mielıbb 
kapja meg a választ.

Dr. Kriza Ákos polgármester: A szakági kérdések a MIK és a MIVÍZ részérıl megválaszolásra 
kerülnek.
A zászlók kapcsán említettek jogosak, ı sincs megelégedve. Kéri, hogy tegyenek érte az illetékesek. 
A következı nemzeti ünnep alkalmával szeretné, ha nem kellene ilyen kritikákat hallani.

Bartha  György:  Elızı  Közgyőlésen feltett  kérdéseire  – szinte  már  természetes – nem kapott 
választ. Folytatódik az a tendencia, mint a többi ellenzéki képviselınél.
A Móra Ferenc utcáról szeretne ismét szólni. Kérte az elmúlt Közgyőlésen, hogy szeretne részt 
venni a bejáráson, amely az utca állapotával kapcsolatos. Volt egy telefonos egyeztetés, de nem 
sikerült összehozni. A mostani Közgyőlés elıtt érdeklıdött és hallotta, hogy volt bejárás. A munka 
kezdetekor  és  utána  is  készült  videó.  Kérdése,  hogy megérkezik-e  a  válasz,  tud-e  további 
egyeztetéseket folytatni, mert a lakókat nagyon érdekelné. Vonatkozik mindez a Kökény utcára is.

Földesi Norbert: A mai napon egy dologról nem beszéltek, egy pályázatról, ami az elmúlt hetekben 
vissza lett vonva. Hallhattak ma is a miskolci kultúra fejlıdésérıl. Azonban egy rövid, de tartalmas 
közleményben Polgármester úr az Európa Kulturális  Fıvárosa pályázatot  visszavonta az elmúlt 
hetekben. Azt gondolták, hogy jobban ki lehetne boncolni a visszamondás okát, tényét, ami nem 
történt meg. Úgy gondolja, hogy ez a terep, ahol a képviselıket és a közvéleményt Polgármester úr 
tudná jobban tájékoztatni a visszavonásról.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Úgy véli, abban a tájékoztatásában minden benne volt. Miskolc 
aktív kulturális életet él. A miskolci kulturális élet országos szinten kiemelkedı. A további infra 
fejlesztésekre  a  város  nem  szándékozik  ebben  az  irányban  költeni.  Megvan  minden  olyan 
infrastruktúra, amely a város kulturális életét mőködtetni tudja. Ezért döntöttek úgy, hogy azt az 
összeget,  amelyet  az  Európa Kulturális  Fıvárosára  kellene fordítani,  azt  inkább a béremelések 
irányába fordítják. Nem látják a Kulturális Fıvárosnak a hozadékát, aki elolvasta a pályázati kiírást, 
az láthatta.
Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkezı képviselı.

Bejelenti, hogy a napirendekrıl történı tételes szavazás következik. 
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1. napirend: Javaslat  az  Önkormányzat  2016.  évi  költségvetésérıl  szóló  2/2016.(II.15.) 
önkormányzati rendelet módosítására (IV. negyedéves elıirányzat módosítás)

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elıterjesztés szerint egy rendelettervezetrıl kell dönteniük. A 
rendeletalkotáshoz minısített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges.

A Közgyőlés  18 igen,  9 nem szavazattal,  0 tartózkodás mellett 
megalkotta  a  8/2017.  önkormányzati  rendeletét az 
Önkormányzat  2016.  évi  költségvetésének  megállapításáról 
szóló 2/2016. (II.15.) önkormányzati rendelet módosításáról.

/A rendelet a jegyzıkönyv mellékletét képezi./

2. napirend: Javaslat a Miskolci Regionális Hulladékgazdálkodási Önkormányzati Társulás 
Társulási  Megállapodásának jóváhagyására és az ehhez kapcsolódó döntések 
meghozatalára 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elıterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.

A Közgyőlés 23 igen, 0 nem szavazattal, 5 tartózkodás mellett 
elfogadta  az  elıterjesztés  szerinti  határozati  javaslatot és 
meghozta a 

37/2017. (III.16.) számú határozatát

Tárgy: Miskolci  Regionális  Hulladékgazdálkodási  Önkormányzati  Társulás  Társulási 
Megállapodásának jóváhagyása és kapcsolódó döntések meghozatala

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolci 
Regionális  Hulladékgazdálkodási  Önkormányzati  Társulás  Társulási  Megállapodásának 
jóváhagyására  és  az  ehhez  kapcsolódó  döntések  meghozatalára”  címő  elıterjesztést  és  a 
következı határozatot hozza:

1.  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  egyetért  azzal,  hogy  Miskolc 
Megyei Jogú Város Önkormányzata társult tagként Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 
2011.  évi  CLXXXIX.  törvény  88.  §  (1)  bekezdése  alapján  létrehozza  a  Miskolci  Regionális 
Hulladékgazdálkodási  Önkormányzati  Társulást  2017.  április  1.  napjával  a határozat  melléklete 
szerinti társulási megállapodás megkötésével. 

Felelıs:  Polgármester
Határidı:  azonnal

2.  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  a  Miskolci  Regionális 
Hulladékgazdálkodási Önkormányzati Társulás tárgyában, a határozat mellékletét képezı Társulási 
Megállapodást jóváhagyja.

Felelıs:  Polgármester
Határidı:  azonnal
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3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése felhatalmazza a Polgármestert a 
határozat mellékletét képezı Társulási Megállapodás aláírására.

Felelıs:  Polgármester
Határidı:  Aláírás esetében: Legkésıbb minden tagönkormányzat jóváhagyását követıen

4.  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  a  Miskolci  Regionális 
Hulladékgazdálkodási Önkormányzati Társulás vonatkozásában 2016. december 8. napján hozott 
XIII-192/315.102/2016. számú határozatát visszavonja.

Felelıs:  Polgármester
Határidı:  azonnal

/A határozat a jegyzıkönyv mellékletét képezi./

3. napirend: Javaslat  a  Miskolc  32818/2  helyrajzi  számú  ingatlan vagyonkezelıi  jogának 
megszerzése iránti igény bejelentésére a Magyar Nemzeti Vagyonkezelı Zrt. felé

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elıterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.

A Közgyőlés 28 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 
elfogadta  az  elıterjesztés  szerinti  határozati  javaslatot és 
meghozta a 

38/2017. (III.16.) számú határozatát

Tárgy: a Miskolc 32818/2 helyrajzi számú ingatlan vagyonkezelıi jogának megszerzése iránti 
igény bejelentésére a Magyar Nemzeti Vagyonkezelı Zrt. felé

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolc 
32818/2  helyrajzi  számú  ingatlan  vagyonkezelıi  jogának  megszerzése  iránti  igény 
bejelentésére a Magyar Nemzeti  Vagyonkezelı  Zrt.  felé ”  címő  elıterjesztést és a következı 
határozatot hozza:

1.  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése a nemzeti vagyonról szóló 
2011. évi CXCVI. törvény 11. § (13) pontja, valamint az állami vagyonról szóló 2007. évi 
CVI.  törvény  27.  §  alapján,  a  Magyarország  helyi  önkormányzatairól  szóló  2011.  évi 
CLXXXIX. törvény 13. § (1) bekezdés 7. pontja értelmében a helyben biztosítható közfeladat 
ellátása, azaz a kulturális örökség helyi  védelme, valamint a Modern Városok Program, a 
Nemzeti  Kastélyprogram  és  a  Nemzeti  Várprogram  felülvizsgálatáról  szóló  1773/2016. 
(XII.15.) Korm. határozat alapján a diósgyıri  vár kiemelt helyszínként történı  fejlesztése, 
továbbá  a  Miskolc  Diósgyıri  Vár  rehabilitációja  II.  ütemének  megvalósítása  céljából  a 
Magyar  Nemzeti  Vagyonkezelı  Zrt.-nél  kezdeményezi  és  kérelmezi  a  Magyar  Állam 
tulajdonában és az MNV Zrt. vagyonkezelésében lévı, Miskolc III. kerület 32818/2 hrsz-ú, 
„kivett  udvar”  megnevezéső,  2724 m2 területő  ingatlan  ingyenes  vagyonkezelési  jogának 
megszerzését. 

A kezdeményezés során kifejezetten szükséges kitérni  arra,  hogy az  ingatlan a Diósgyıri 
várral, a Lovagi Tornák terével, a Vásártérrel és a Vár utcával egy egységet alkot, így ezen a 
területen valósulna meg a Diósgyıi Vár rekonstrukciója II. ütemén belül a várat körülölelı 
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sétány közfeladat keretében, közérdekbıl történı kialakítása.

2.  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata vállalja az ingyenes vagyonkezelésbe adás 
érdekében felmerülı költségek megtérítését. 

3.  Miskolc Megyei  Jogú Város  Önkormányzata  tudomással  bír  arról,  hogy az  igényelt 
ingatlanra  a  természet  védelmérıl  szóló  1996.  évi  LIII.  törvény
30. §-a alapján „védıövezet” megjelölés került  bejegyzésre,  valamint  az egyes ingatlanok 
mőemlékké,  valamint  mőemléki  jelentıségő  területté  nyilvánításáról,  illetve  mőemléki 
védettségének megszüntetésérıl szóló 9/2009. (III. 6.) OKM rendelet 128. § (1) alapján az 
ingatlant  mőemlékké  nyilvánították.  Az  ingatlan  ingyenes  vagyonkezelési  jogának 
megszerzése esetén az Önkormányzat vállalja a kapcsolódó kötelezettségek megtartását és 
teljesítését.

4.  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  felhatalmazza  a 
Polgármestert, hogy az igény bejelentését az MNV Zrt. felé megtegye, valamint annak pozitív 
elbírálása esetén  az  átadás  érdekében megkötendı  vagyonkezelési  szerzıdést  aláírja  és  a 
kapcsolódó jognyilatkozatokat megtegye.

Felelıs:  Dr. Kriza Ákos polgármester
Végrehajtásért felelıs:  Gazdálkodási Kabinet 
Határid ı:  az igény bejelentését tartalmazó levél elıkészítéséért azonnal

4. napirend: Javaslat  a  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  által  fenntartott 
óvodákba történı beiratkozásról szóló közlemény megtételére

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elıterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.

A Közgyőlés 28 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 
elfogadta  az  elıterjesztés  szerinti  határozati  javaslatot és 
meghozta a 

39/2017. (III.16.) számú határozatát

Tárgy: Az  óvodai  beiratkozás  idıpontjainak  meghatározása  és  beiratkozásról  szóló 
közleménnyel kapcsolatos döntés meghozatala

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta a "Javaslat  a Miskolc 
Megyei Jogú Város Önkormányzata által fenntartott óvodákba történı beiratkozásról szóló 
közlemény megtételére" címő elıterjesztést és a következı határozatot hozza:

1. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  a  2017/2018-as  nevelési  évre 
vonatkozóan az Önkormányzat fenntartásában álló óvodák tekintetében az óvodai beiratkozás 
idejét a következık szerint állapítja meg:

2017. április 26. (8.00-tól 18.00 óráig)
2017. április 27. (8.00-tól 18.00 óráig)
2017. április 28. (8.00-tól 18.00 óráig)
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Felelıs:  Polgármester
Határid ı:  azonnal

2. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  felhatalmazza a  Polgármestert, 
hogy  gondoskodjon  az  önkormányzati  fenntartású  óvodákba  történı  beiratkozásról  szóló 
fenntartói közlemény elkészítésérıl és annak közzétételérıl.

Felelıs:  Polgármester
Végrehajtásért felelıs:   Polgármesteri Kabinet
Határid ı:   2017. március 22.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Bejelenti,  hogy  a sürgısségi  napirendekrıl  történı  szavazás 
következik.

1. sürgısségi napirend:Javaslat  kulturális  gazdasági  társaságok  közszolgáltatási 
szerzıdéseinek megújítására

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Az  elıterjesztés  szerint  három  határozati  javaslatról  kell 
dönteniük.
Kéri, szavazzanak az I. határozati javaslatról . 

A Közgyőlés 20 igen, 0 nem szavazattal, 7 tartózkodás mellett 
elfogadta az elıterjesztés szerinti I. határozati javaslatot és 
meghozta a 

40/2017. (III.16.) számú határozatát

Tárgy: A  Miskolci  Kulturális  Központ  Nonprofit  Korlátolt  F elelısségő  Társasággal 
Közszolgáltatási Szerzıdés megkötése

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta a „Javaslat kulturális 
gazdasági társaságok közszolgáltatási szerzıdéseinek megújítására” címő elıterjesztést, és az 
alábbi határozatot hozza:

1. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  dönt  arról,  hogy  Miskolc 
Megyei  Jogú Város  Önkormányzata  a  Miskolci  Kulturális  Központ  Nonprofit  Korlátolt 
Felelısségő  Társasággal  Közszolgáltatási  Szerzıdést  köt  a  Magyarország  helyi 
önkormányzatairól  szóló 2011. évi  CLXXXIX. törvény 13. § (1) bekezdés 7.  pontjában, 
valamint a muzeális intézményekrıl,  a nyilvános könyvtári  ellátásról,  a közmővelıdésrıl 
szóló 1997. évi CXL. törvényben meghatározott, a törvény erejénél fogva kötelezı és önként 
vállalt egyes kulturális és közmővelıdési feladatok ellátására vonatkozóan – 2017. április 1. 
napjától  2022. március 31. napjáig terjedı  határozott  idıtartamra – a jelen határozatban 
foglaltak szerint. 

1.1. A közszolgáltatási szerzıdés alapján a Miskolci Kulturális Központ Nonprofit Korlátolt 
Felelısségő Társaság az alábbi feladatokat köteles elvégezni:
a)  mőködteti a város alábbi közmővelıdési színtereit: az Ady Endre Mővelıdési Házat, a 
Diósgyıri  Vár  Jegypénztár  és  Információs  Irodát,  a  Dr.  Szabó  Gyula  Bemutató 
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Csillagvizsgálót, a Gárdonyi Géza Mővelıdési Házat, a Görömbölyi Mővelıdési Házat, az 
Ifjúsági Házat, a Mővészetek Házát, a Vasgyári Közösségi Házat,
b)  mőködteti a Diósgyıri várat, és a Lovagi Tornák Terét,
c)  részt  vesz  az  ünnep kultúrájának gondozásában,  a nemzeti  és a nemzetiségi  kultúra 
értékeinek  ápolásában,  szervezi  a  nemzeti,  társadalmi  ünnepek  programjait,  az  adott  év 
évfordulóihoz kapcsolódó eseményeit,
d)  közremőködik a város fesztiváljainak, nagyrendezvényeinek szervezésében,
e)  részt  vesz  a  városrészi  közmővelıdési  feladatellátásban,  ennek  keretén  belül  Avas 
városrész közmővelıdési feladat  ellátásának biztosítása érdekében az Avas Színházterem 
közmővelıdési programjait szervezi, rendezi és lebonyolítja,
f)  a  városrészi  közmővelıdési  feladatellátásban  együttmőködik  az  ott  mőködı  civil 
szervezetekkel,
g)  közmővelıdésszervezı  feladatkörében  film,  video  és  egyéb  képfelvétel  vetítésére 
lehetıséget biztosít,
h)  szórakoztató zenei és prózai elıadásokat és ismeretterjesztı programokat szervez,
i)  fotó-, képzımővészeti és más kiállításokat szervez,
j)  terembéres próba-és fellépési lehetıséget biztosít ifjúsági mővészeti csoportok részére, és 
feladatát  képezi  a  város egyéb ifjúsági  önszervezıdı  mővészeti  csoportjai  próbáinak  és 
fellépéseinek elısegítése is,
k)  segíti az iskolai nevelı és oktató munkát, ehhez kapcsolódóan találkozókat, vitaesteket, 
beszélgetéseket, elıadásokat szervez meghívott elıadók közremőködésével, továbbá kiemelt 
figyelmet szentel az iskolai közösségépítés elıremozdításának,
l)  közösségi  teret  biztosít  és  koordinálja  a  szabadidı  hasznos  és  kulturált  eltöltésének 
lehetıségeit,  könnyő-és  komolyzenei  hangversenyeket,  egyéb  zenés  rendezvényeket 
szervez, helyiséget biztosít  a  szórakoztató célú  színvonalas programok lebonyolításához, 
valamint színvonalas gyermek, ifjúsági és felnıtt kulturális, közmővelıdési, szabadidıs és 
közösségi programokat szervez,
m)  megbízott együttmőködik a város kulturális és közéleti szervezeteivel,
n)  részt vesz Miskolcon az ismeretszerzı amatır mővészeti tevékenységek gondozásában, 
az  általa  mőködtetett  színtereken  teret  biztosít  a  város  önszervezıdı  kulturális-
közmővelıdési  közösségeinek,  szakkörök,  amatır  mővészeti  csoportok,  klubok, 
tanfolyamok, kisközösségek, szervezetek mőködéséhez. 

1.2.  Az  1.1.  pontban  rögzített  feladatok  ellátásának  finanszírozását  a  mindenkori 
költségvetési rendeletben meghatározott összeg biztosítja.

1.3.  Miskolci  Kulturális  Központ  Nonprofit  Korlátolt  Felelısségő  Társaság  az  alábbi 
ingatlanokban látja el feladatait:

-  Ady Endre Mővelıdési Ház
-  Gárdonyi Géza Mővelıdési Ház
-  Görömbölyi Mővelıdési Ház
-  Ifjúsági Ház
-  Vasgyári Közösségi Ház
-  Dr. Szabó Gyula Bemutató Csillagvizsgáló
-  Diósgyıri Vár Jegypénztár és Információs Iroda
-  3534 Miskolc, Vár utca 24. (Diósgyıri Vár, Déryné ház)
-  Mővészetek Háza
-  Lovagi Tornák Tere

25



Felelıs  :    Polgármester
Végrehajtásért felelıs:  Polgármesteri Kabinet
Közremőködik:   Miskolci Kulturális Központ Nonprofit Kft

 Gazdálkodási Kabinet
Határid ı:  azonnal

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése felhatalmazza a polgármestert, 
hogy jelen határozat szerinti feltételekkel a közszolgáltatási szerzıdést megkösse és aláírja. 

Felelıs  :    Polgármester
Végrehajtásért felelıs: Polgármesteri Kabinet
Közremőködik:  Miskolci Kulturális Központ Nonprofit Kft

Gazdálkodási Kabinet
Határid ı: 2017. március 31.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a II. határozati javaslatról. 

A Közgyőlés 18 igen, 0 nem szavazattal, 10 tartózkodás mellett 
elfogadta az elıterjesztés szerinti II. határozati javaslatot és 
meghozta a 

41/2017. (III.16.) számú határozat  át  

Tárgy: A Miskolci  Csodamalom Bábszínház  Nonprofit  Korlátolt  Felelısségő  Társasággal 
Közszolgáltatási Szerzıdés megkötése

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta a „Javaslat kulturális 
gazdasági társaságok közszolgáltatási szerzıdéseinek megújítására” címő elıterjesztést, és az 
alábbi határozatot hozza:

1. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  dönt  arról,  hogy  Miskolc 
Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  a  Miskolci  Csodamalom  Bábszínház  Nonprofit 
Korlátolt  Felelısségő  Társasággal  Közszolgáltatási  Szerzıdést  köt  a  Magyarország helyi 
önkormányzatairól  szóló 2011. évi  CLXXXIX. törvény 13. § (1) bekezdés 7.  pontjában, 
valamint  az  elıadó-  mővészeti  szervezetek  támogatásáról  és  sajátos  foglalkoztatási 
szabályairól  szóló 2008.  évi  XCIX.  törvényben meghatározott,  a  törvény erejénél  fogva 
kötelezı és önként vállalt egyes kulturális feladatok ellátására vonatkozóan – 2017. április 1. 
napjától  2022. március 31. napjáig terjedı  határozott  idıtartamra – a jelen határozatban 
foglaltak szerint. 

1.1.  A közszolgáltatási  szerzıdés alapján a Miskolci  Csodamalom Bábszínház Nonprofit 
Korlátolt Felelısségő Társaság az alábbi feladatokat köteles elvégezni:
a)  mőködteti  a  város  elıadó-mővészeti  színterét  a  Miskolc,  Kossuth  u.  11.  szám  alatt 
található  Miskolci  Csodamalom Bábszínház  elnevezéső  épületet.  Az  általa  üzemeltetett 
játszóhelyen,  gyermek  és  ifjúsági  bábszínházi  elıadásokat  rendez,  amellyel  részt  vesz 
Miskolcon  a  bábszínházi  hagyományok  ápolásában,  a  fejlıdı  nemzedék  kulturális 
szükségleteinek kialakításában, a fiatalok nevelésében. Ennek keretében Miskolc gyermek, 
ifjúsági és felnıtt korosztályainak elısegíti és koordinálja a szabadidı hasznos és kulturált 
eltöltésének lehetıségét.
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b) elıadó-mővészeti tevékenységet folytat a Miskolci Csodamalom Bábszínházban, vállalja 
évadonként, saját társulattal, minimum 2 darab színházi bemutatóját, továbbá évadonként 
minimum 180 elıadás tartását. Vállalja továbbá, hogy a megtartott elıadások legalább 75%-
a a bábszínház saját elıadása,
c)  meghívás  alapján  tájelıadásokat  visz  a  megye  kulturális  intézményeibe,  évadonként 
minimum 12 elıadást,
d) részt vesz országos és nemzetközi szakmai konferenciákon,
e) vállal meghívásos fellépéseket fıvárosi és külföldi felkérésekre, fesztiválokra,
f) közremőködik a város fesztiváljainak, nagyrendezvényeinek lebonyolításaiban,
g) közremőködik a nemzeti és társadalmi ünnepek programjainak, az adott év évfordulóihoz 
kapcsolódó eseményeinek, a város kiemelt rendezvényeinek megvalósításában,
h) film, videó és egyéb képfelvétel vetítésére lehetıséget biztosít,
i) alaptevékenysége témájában kiállításokat szervez,
j)  terembéres  próba-és  fellépési  lehetıséget  biztosít  a  színházmővészethez  kapcsolódó 
ifjúsági mővészeti  csoportok részére, segíti  a város egyéb ifjúsági önszervezıdı  elıadó-
mővészeti  csoportjai  próbáinak  és  fellépéseinek  lebonyolítását,  civil  szervezetek, 
egyesületek, alapítványok mővelıdési kezdeményezéseit, rendezvényeinek megszervezését 
segíti,
k) segíti az óvodai, iskolai nevelı és oktató munkát,
l) elıre egyeztetett idıpontban az általa mőködtetett Miskolci Csodamalom Bábszínházban 
teret ad a Megbízó által meghatározott városi rendezvényeknek,
m) megbízott együttmőködik a város kulturális és közéleti szervezeteivel,
n)  az  évadterv  kialakításánál,  a  folyamatos  munkavégzés  során  törekszik  arra,  hogy  a 
Miskolci  Csodamalom  Bábszínház  az  elıadó-mővészeti  szervezetek  támogatásáról  és 
sajátos  foglalkoztatási  szabályairól  szóló  2008.  évi  XCIX.  törvény  szerinti  kiemelt 
minısítéső besorolását folyamatosan megtarthassa,
o)  eleget  tesz  a  gyermek-  és  ifjúsági  korosztály  védelmét  szolgáló  nézıtájékoztatási, 
továbbá jegyrendszerre vonatkozó kötelezettségeinek.

1.2.  Az  1.1.  pontban  rögzített  feladatok  ellátásának  finanszírozását  a  mindenkori 
költségvetési rendeletben meghatározott összeg biztosítja.

1.3.  Miskolci  Csodamalom  Bábszínház  Nonprofit  Kft.  az  alábbi  ingatlanban  látja  el 
feladatait: Miskolci Csodamalom Bábszínház 

Felelıs  :    Polgármester
Végrehajtásért felelıs:  Polgármesteri Kabinet
Közremőködik:   Miskolci Csodamalom Bábszínház Nonprofit Kft.

 Gazdálkodási Kabinet
Határid ı:  azonnal

2. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  felhatalmazza  a 
polgármestert,  hogy  jelen  határozat  szerinti  feltételekkel  a  közszolgáltatási  szerzıdést 
megkösse és aláírja.

Felelıs  :    Polgármester
Végrehajtásért felelıs:  Polgármesteri Kabinet
Közremőködik:   Miskolci Csodamalom Bábszínház Nonprofit Kft.

 Gazdálkodási Kabinet
Határid ı:  2017. március 31.
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Most döntsünk az elıterjesztés szerinti III. határozati javaslatról.

A Közgyőlés 18 igen, 0 nem szavazattal, 10 tartózkodás 
mellett elfogadta az elıterjesztés szerinti III. határozati 
javaslatot és meghozta a 

42/2017. (III.16.) számú határozatát

Tárgy: A  Miskolci  Szimfonikus  Zenekar  Nonprofit  Korlátolt  Felelısségő  Társasággal 
Közszolgáltatási Szerzıdés megkötése

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése megtárgyalta a „Javaslat kulturális 
gazdasági társaságok közszolgáltatási szerzıdéseinek megújítására” címő elıterjesztést, és az 
alábbi határozatot hozza:

1. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  dönt  arról,  hogy  Miskolc 
Megyei Jogú Város Önkormányzata a Miskolci Szimfonikus Zenekar Nonprofit Korlátolt 
Felelısségő  Társasággal  Közszolgáltatási  Szerzıdést  köt  a  Magyarország  helyi 
önkormányzatairól  szóló 2011. évi  CLXXXIX. törvény 13. § (1) bekezdés 7.  pontjában, 
valamint  az  elıadó-mővészeti  szervezetek  támogatásáról  és  sajátos  foglalkoztatási 
szabályairól  szóló 2008.  évi  XCIX.  törvényben meghatározott,  a  törvény erejénél  fogva 
kötelezı és önként vállalt egyes kulturális feladatok ellátására vonatkozóan – 2017. április 1. 
napjától  2022. március 31. napjáig terjedı  határozott  idıtartamra – a jelen határozatban 
foglaltak szerint. 

1.1.  A  közszolgáltatási  szerzıdés  alapján  a  Miskolci  Szimfonikus  Zenekar  Nonprofit 
Korlátolt Felelısségő Társaság az alábbi feladatokat köteles elvégezni:
a) mőködteti a város elıadó-mővészeti színterét a Miskolc, Fábián u. 6/a. szám (megbízotti 
székház) alatt található ingatlanban, ahol színvonalas elıadó-mővészeti tevékenységet lát el 
és ezekhez kapcsolódó színvonalas kísérı rendezvényeket szervez és bonyolít, 
b) évadonként  legkevesebb,  az  Emtv.-ben  elıírt  számú  hangversenyt  tart  és  teljesíti  a 
jogszabályban számára elıírt fizetı nézıszámot,
c)  évadmősora szerkesztése során kiemelten kezeli  a klasszikus nemzeti  zenei repertoár 
egyes darabjainak mősoron tartását, melynek érdekében évadonként legalább két klasszikus 
magyar zenekari mővet bérletsorozataiban mősorra tőz,
d) repertoárja  kialakítása  során  évadonként  legalább egy  kortárs  magyar  zenemővet 
ısbemutatóként mősorra tőz, ezzel is elısegítve a kortárs magyar zenemővek létrehozását és 
bemutatását; az adott bemutatót kiemelt eseményként kezelve különbözı programokkal és 
kísérırendezvényekkel egészíti ki,
e) évadonként legalább két, különbözı korosztálynak szóló, az irányadó oktatási és nevelési 
koncepció céljaihoz illeszkedı tartalmú gyermek és ifjúsági produkciót mutat be, kiemelt 
figyelmet  fordít  a  gyermek-  és  ifjúsági  korosztály  zene-  és  mővészetszeretı  és  értı 
fiatalokká nevelésére, nagy súlyt fektet az óvodai és iskolarendszeren belüli és azon kívüli 
oktatás-nevelési,  mővészetpedagógiai  programok  megvalósítására,  ennek  érdekében  az 
elıadásokat  professzionális  zenei  nevelési  tevékenységgel  egészíti  ki,  szakképzett 
szakemberek közremőködésével,
f) legjelentısebb  elıadásairól  kép-  és  hangfelvételeket  készít,  továbbá  a  közszolgálati 
mősorszolgáltató számára – külön megállapodás alapján – lehetıvé teszi annak egyidejő 
közvetítését, sugárzását, illetve rögzítését,
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g) gondoskodik a közönségkapcsolatok folyamatos erısítésérıl,  a professzionális külsı és 
belsı kommunikációról, új közönségrétegek kinevelésérıl,
h) évadonként legalább 5 székhelyen kívüli, magyarországi koncertet ad,
i) biztosítja jelenlétét a nemzetközi zenei életben, ily módon is képviselve és népszerősítve 
a  magyar  kultúrát,  hozzájárulva  a  magyar  kulturális külpolitika  célkitőzéseinek 
megvalósításához, nemzetközi szakmai-mővészi kapcsolatrendszert alakít ki és tart fenn, a 
hazai  szakmai  munka  nemzetközi  mővészeti  életbe  való  integrálása  és  folyamatos 
közvetítése érdekében,
j) tevékenysége során megfelel a legmagasabb szakmai minıségi követelményeknek, ennek 
érdekében folyamatosan gondoskodik arról, hogy a társulatához tartozó mővészek szakmai 
fejlıdése  biztosított  legyen.  Ennek  érdekében  évadonként legalább  egy  alkalommal,  a 
társulat  legalább 80%-ának  részvételével,  dokumentált  módon szakmai  napot  tart.  Ezen 
túlmenıen folyamatosan biztosítja a társulat fejlıdéséhez szükséges szakmai mőhelymunka 
feltételeit,  mővészeti  koncepciójában,  évadtervében a  társulati  mőködéshez,  a  mővészek 
fejlıdéséhez szükséges követelményeket érvényre juttatja,
k) érvényesíti  a  fiatal,  pályakezdı  mővészek  pályára  lépésével  és  szakmai  fejlıdésével 
kapcsolatos ágazati érdekeket, melynek elısegítése érdekében aktívan együttmőködik zenei 
mővészképzı intézményekkel,
l) növeli  gazdálkodásának  hatékonyságát,  törekszik  az  államháztartáson  kívüli  források 
elnyerésére,
m) megállapodás  szerint  együttmőködik  Miskolc  város  kulturális  és  közéleti 
szervezeteivel,
n) felkérésre  együttmőködik  a  Megbízó  kulturális  nagyrendezvényeinek,  fesztiváljainak 
szakmai elıkészítésében és lebonyolításában,
o) kapcsolatot épít ki a határon túli, kiemelten a magyarok lakta területek zenemővészeti 
intézményeivel, szervezeteivel,
p) nívós  külföldi  zenekarok  és  elıadómővészek  meghívásával  gazdagítja  a  miskolci 
mővészeti  életet,  külföldi  vendégszereplésekkel hozzájárul  a város nemzetközi kulturális 
elismertségének növeléséhez, 
q) a  miskolci  közoktatási  intézmények  tanulói  zenei  nevelésének  elısegítése  érdekében, 
együttmőködve  közoktatási  intézményekkel  és  a  Filharmónia  Kelet-Magyarország 
Nonprofit Kft.-vel élızenei hangversenyeket, zenei bemutatókat tart, zenei ismeretterjesztı 
alkalmakat biztosít,
r) teljesíti  az  Emtv.  szerinti  „nemzeti”  minısítés  megtartásához  jogszabályban  számára 
meghatározott nézı- és elıadásszámot, valamint egyéb mővészeti elvárásokat,
s) eleget  tesz  a  gyermek-  és  ifjúsági  korosztály  védelmét  szolgáló  nézıtájékoztatási 
kötelezettségeinek.

1.2.  Az  1.1.  pontban  rögzített  feladatok  ellátásának  finanszírozását  a  mindenkori 
költségvetési rendeletben meghatározott összeg biztosítja.

1.3.  Miskolci  Szimfonikus  Zenekar  Nonprofit  Korlátolt  Felelısségő  Társaság az  alábbi 
ingatlanokban látja el feladatait:
- 3525 Miskolc, Fábián u. 6/a. 
- 3525 Miskolc, Rákóczi u. 5. (Mővészetek Háza)

Felelıs  :    Polgármester
Végrehajtásért felelıs:  Polgármesteri Kabinet
Közremőködik : Miskolci Szimfonikus Zenekar Nonprofit Kft.

 Gazdálkodási Kabinet
Határid ı:  azonnal
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2. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  felhatalmazza  a 
polgármestert,  hogy  jelen  határozat  szerinti  feltételekkel  a  közszolgáltatási  szerzıdést 
megkösse és aláírja.

Felelıs  :    Polgármester
Végrehajtásért felelıs: Polgármesteri Kabinet
Közremőködik :  Miskolci Szimfonikus Zenekar Nonprofit Kft.

Gazdálkodási Kabinet
Határid ı: 2017. március 31. 

2. sürgısségi napirend:Javaslat  az  önkormányzati  ASP  rendszerhez  történı  csatlakozás 
céljából  a  támogatási  kérelem  benyújtására,  valamint  a  kapcsolódó 
döntések és felhatalmazások meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elıterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell döntenünk.

A Közgyőlés 18 igen, 6 nem szavazattal, 4 tartózkodás mellett 
elfogadta  az  elıterjesztés  szerinti  határozati  javaslatot és 
meghozta a 

43/2017. (III.16.) számú határozat  át  

Tárgy: Az  önkormányzati  ASP  rendszerhez  történı  csatlakozás  céljából  a  támogatási 
kérelem  benyújtásának  jóváhagyása,  valamint  a  kapcsolódó  döntések  és 
felhatalmazások meghozatala 

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  az 
önkormányzati  ASP  rendszerhez  történı  csatlakozás  céljából  a  támogatási  kérelem 
benyújtásának  jóváhagyására,  valamint  a  kapcsolódó  döntések  és  felhatalmazások 
meghozatalára” címő elıterjesztést és a következı határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése úgy dönt, hogy a KÖFOP-
1.2.1-VEKOP-16  azonosító  számú,  „Csatlakoztatási  konstrukció  az  önkormányzati  ASP 
rendszer  országos  kiterjesztéséhez”  címő  felhívásra  Miskolc  Megyei  Jogú  Város 
Önkormányzata támogatási kérelmet nyújt be.

Felelıs:  Polgármester
Végrehajtásért felelıs: Polgármesteri Kabinet 
Közremőködı:  Miskolc Holding Zrt.

 Gazdálkodási Kabinet
Határid ı:  2017. április 3.

2. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  úgy  dönt,  hogy  a 
pályázatban megjelölt szakmai tartalom megvalósításához szükséges önrészt Miskolc Megyei 
Jogú Város Önkormányzat 2017. évi költségvetésének Pályázati önerı költségvetési soráról 
biztosítja.
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Felelıs:  Polgármester
Végrehajtásért felelıs: Gazdálkodási Kabinet
Közremőködik:   Polgármesteri Kabinet
Határid ı: azonnal

3. Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzatának Közgyőlése támogatja,  hogy Miskolc 
Megyei Jogú Város Önkormányzata a Magyar Államkincstár által mőködtetett önkormányzati 
ASP rendszerhez – az adó-szakrendszer kivételével- interfészes csatlakozással csatlakozzon, 
az erre vonatkozó egyedi miniszteri döntés birtokában.

Felelıs:  Polgármester
Végrehajtásért felelıs: Miskolc Holding Zrt.
Közremőködı:  Gazdálkodási Kabinet

 Polgármesteri Kabinet
Határid ı:  2017. július 31.

4. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  felhatalmazza  a 
Polgármestert,  hogy az interfészes csatlakozásra vonatkozó kérelmet az illetékes miniszter 
felé benyújtsa.

Felelıs:  Polgármester
Végrehajtásért felelıs: Polgármesteri Kabinet

 Miskolc Holding Zrt.
Közremőködı:  Gazdálkodási Kabinet
Határid ı:  2017. július 31.

5. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  felhatalmazza  a 
Polgármestert  a  benyújtott  támogatási  kérelem  hiánypótlásához  kapcsolódó  intézkedések 
megtételére, döntések meghozatalára.

6. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyőlése  felhatalmazza  a 
Polgármestert  a  támogatási  kérelem  pozitív  elbírálása  esetén  a  kedvezményezetti 
kötelezettségeket teljesítésére és jogok gyakorlására valamint az ehhez szükséges döntések 
meghozatalára,  a  kapcsolódó  dokumentumok  aláírására és  az  interfészes  csatlakozási 
engedély birtokában a támogatási kérelem tartalmának, költségvetésének módosítására.

Felelıs:  Polgármester
Végrehajtásért felelıs: Polgármesteri Kabinet
Közremőködik:   Miskolc Holding Zrt.

 Gazdálkodási Kabinet
Határid ı:  a projekt befejezéséig folyamatosan
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Bejelenti, hogy mai munkájukat befejezték, amelyet megköszön. 
Tájékoztatja a Közgyőlést, hogy várhatóan a következı ülésre 2017. április 6. napján kerül sor. 
Az ülést 9 óra 5 perckor bezárja.

K. m. f.

Dr. Alakszai Zoltán Dr. Kriza Ákos
jegyzı polgármester
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